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Fra redaksjonen

Og så er vi kommet til årets slutt, nok en gang. Skal man 
oppsummere UFO-året 2013 har det vel ikke vært preget 
av de aller største sakene. Slik det har vært tilfelle de se-

nere årene. Vi har påpekt det flere ganger før, at UFO-interessen 
i media og andre steder har vært på nedadgående siden slutten av 
1990-tallet. Dette ser ut til også å gjelde antall aktuelle saker som 
blir rapportert, slik at det i sum blir mindre «trøkk», ikke minst hos 
oss som er opptatt av fenomenet på organisatorisk nivå.

Dette er egentlig helt i tråd med den psykosiale hypotesen mht. 
UFO-fenomenet, at observasjoner og opplevelser dypest sett har sin 
årsak i psykologiske og sosiale forhold hos og rundt observatøren(e).  
En hypotese som kan falle enkelte tungt for brystet, da mange 
rapporter opp i gjennom historien tilsynelatende har vært og er av 
en slik karakter at de vanskelig kan forklares ut fra et slikt syn. Det 
må imidlertid sies at ettersom årene går — snart 70 år etter Ken-
neth Arnold — at det «endelige bevis» for den utenomjordiske 
hypotesen egentlig synes fjernere enn noen sinne. Vi på vår side 
skal ikke forsverge noe som helst, men bare registrere at status 
fremdeles er intet nytt fra Vestfronten...

I dette nummer bringer vi et intervju med NETIs leder Jan 
Erik Bergfjord. NETI er på sett og vis vår «konkurrent» på UFO-
scenen i Norge, med et helt annet syn på UFO-fenomenet enn i vår 
organisasjon. Den utenomjordiske hypotesen er uttalt og står sterkt 
i NETI, hvor de aktive medlemmene jobber ut fra overbevisningen 
om at et «alien presence» på Jorden er en realitet. Uten at dette 
skal forhindre en viss kommunikasjon mellom våre to grupper. 
Tankene om en sammenslutning, som luftes i intervjuet, kan synes 
relevant for noen selv om våre syn på UFO-fenomenet kan virke 
temmelig forskjellige. Og for andre ganske umulig, nettopp fordi 
våre respektive policier er for langt fra hverandre. Vi skal ikke her 
gå dypere inn i materien; fremtiden vil vise hva som kommer til å 
skje i denne saken.

Til slutt ønsker vi våre lesere en riktig god jul og et godt nyttår!
 — Mentz Kaarbø
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Observasjonssted

Nord for Vinstra
Uskedal, Hordaland
Gamle Fredrikstad
Skien
Osterøy, Hordaland
Raufoss

RAPPORTNYTT
Ved Ottar Sæbjørnsen

Observa-
sjonsdato
Juni 1970
06.10.13
16.11.13
17.11.13
19.11.13
28.11.13

Beskrivelse

Romkapsellignende objekt
Lysfenomener i skyer
Rundt skarpt lys
Hvitt lys
Sterkt gulaktig lys
Skarpt lys i sør

Varighet

15 min
20 min
30 sek
25 sek
2 min
58 min

Begynnel-
sestidspunkt
På dagtid
09.40 NST
23.30 NNT
17.28 NST
07.40 NST
15.47 NST

Ant. obser-
vatører

3
1
2
2

2 (?)
1

Evt. identifikasjon

Lyn mellom skyer

Oversikt over de viktigste observasjonene som er registrert i perioden 25. september til 1. desember 2013.

Fortsettelse på side 6

Rapportsentralen har mottatt en rapport 
fra en 73 år gammel bygningsarbeider 
fra Oslo. Hendelsen fant sted nord for 
Vinstra i Gudbrandsdalen og varte i ca. 
15 minutter.

Dette er en historie som går tilbake til 
1970. Hendelsen fant sted i (antatt) juni 
måned like nord for Vinstra i Gudbrands-
dalen, der en bro går over Lågen Vi var 
tre personer som var på reise til arbeid 
ved Barkald tunnelarbeid for entreprenør 
Høyer Ellefsen as. Mens vi kjørte fikk vi se 
en gjenstand i luften over oss som liknet en 
kapsel. Den hadde omtrent samme form 
som romkapselen som kom hjem fra Månen 
med Armstrong og Aldrin og som senere ble 
utstilt i Oslo. Det objektet vi så var imidlertid 
ikke tett utvendig, men mer lik metallskjoldet 
som er utenpå en vinballong. Inne i gjen-
standen så det som det brant ild. Det var 
ingen fallskjerm over. Høyde fra bakken ble 
anslått til å være ca. 75-100 meter. Den kom 
fra nord og forsvant ut av syne i sør.

Opplevelsen var så spesiell at vi tre gikk 
ut av bilen og så på objektet helt til det 
forsvant ut av syne.

Blomsterveien, Gamle 
Fredrikstad, Østfold fylke
Dato: 16. november 2013
Tidspunkt: 22.30 NNT
Varighet: Ca. ett minutt
Farge: Hvitt lys
Lyd: Ingen lyd
Type: NL

Vi fortsatte reisen og snakket om ob-
servasjonen helt til vi kom til Dombås. Da 
gikk jeg inn på telegrafen for å ringe til Erik 
Tandberg i NRK. Jeg ringte og fikk snakke 
med en dame på sentralbordet i NRK. Jeg 
la fram historien min og ba om å bli satt 
over til Tandberg, men damen hadde nok 
ingen tiltro til meg, for telefonen ble lagt på. 
Uheldigvis var det to astronauter fra USA 
som hadde sirklet rundt Jorden en stund, 
og var på tur ned fra atmosfæren samme 
dag som dette skjedde. Hun trodde vel at vi 
mente det var denne. 

Vi fulgte med i aviser dagene etterpå, men 
hørte aldri at noen andre hadde sett gjen-
standen. Jeg har tenkt på denne opplevelsen 
helt til nå. Jeg husker ikke ukedagen, men 
tror hendelsen fant sted i 1970. Det skjedde 
i hvert fall etter månelandingen i 1969.

Jeg sitter på altanen og tar meg en røyk. Så 
ser jeg noe i horisonten under tordenskyene, 
det ser ut som metalliske sirkler som danner 
forskjellige trekanter og strukturer. Lysene 
er relativt raske og de bytter stadig plass med 
hverandre. Dette pågikk i 15-20 minutter. Jeg 

aner ikke hva det kan være. Kanskje det har 
noe med elektrisk ladet luft å gjøre. Uansett 
så det intelligent ut.

Kommentar fra Rapportsentralen:
En forklaring kan være interne lyn i skyene. 
Det er uansett stor sannsynlighet for at 
observasjonen kan relateres til elektriske 
fenomener i tordenskyene.

Rapportsentralen har mottatt en rapport 
med to vitner. Et par som undrer seg over 
hva de har sett:

Flere ganger har følgende skjedd når det 
er fullmåne her i Fredrikstad, på østsiden 
av Glomma, oftest mellom klokken 22.30 
og 04.30:

En bekjent, Tommy, og jeg står som regel 
på verandaen og tar oss en røyk og snakker. 
Jeg er egentlig litt skeptisk til UFOer, men 
Tommy har sett mange og er veldig opptatt 
av emnet.

Vi har flere ganger sett at det kommer 
flere skarpe lys sammen som flyr bort og 
ned og oppover før de forsvinner oppover 
og utover i rommet, mens de blir mindre og 
mindre for til slutt bare å bli borte. Disse 
lysene har som regel vært ganske langt borte.

I dag, 16. november 2013 var det imid-
lertid et veldig rundt skarpt lys som kom ut 
av ingensteds og fløy rett forbi oss, veldig, 
veldig nært. Det fløy rett forbi oss i en utrolig 

Vi er nå for alvor kommet inn i den mørkeste delen 
av året. Denne gangen har antall innkommende rap-
porter  vært mindre enn forventet. Fremdeles er det  
for det aller meste snakk om nattelys, som regel sett 
på stor avstand.

Nær Vinstra, 
Oppland fylke
Dato: Juni 1970
Tidspunkt: På dagtid
Varighet: Ca. 15 min
Farge: Metallisk
Lyd: Ingen lyd
Type: DD

Uskedal, Kvinnherad kommune
Hordaland fylke
Dato: 6. oktober 2013
Tidspunkt: 09.40 NST
Varighet: 20 minutter
Farge: Metallisk
Lyd: Ingen lyd
Type: DD
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Observasjonskategorier:
NL — Nocturnal Lights — fenomener observert om natten, ofte som 
lyspunkt eller med begrenset vinkeldiameter (relativ ustrekning mindre 
enn fullmånen)
DD — Daylight Disc — fenomener observert i dagslys, ofte med klart 
avgrenset form
FS — Fotosak - fenomener avbildet på foto/video (film/digitalt)
CE-1 — Nærkontakt av 1. grad — fenomen observert på bakken på 
mindre enn 150 meters hold
CE-2 — Nærkontakt av 2. grad — fenomen observert på bakken på 
mindre enn 150 meters hold og som etterlater seg fysiske spor
CE-3 — Nærkontakt av 3. grad — fenomen observert på bakken på  
mindre enn 150 meters hold, med levende vesener («humanoider») i 
forbindelse med dette
CE-4 — Nærkontakt av 4. grad — samme som CE-3; i tillegg blir 
observatøren(e) utsatt for «kidnapping» eller «bortføring» mot sin vilje

Forklaringer:
NNT = Norsk normaltid (1 time før GMT)
NST = Norsk sommertid (2 timer før GMT)

UFO-NORGE
RAPPORTSENTRALEN

  
SITUASJONSRAPPORT

25. september til 1. desember 2013
1. Vinstra
2. Uskedal
3. Fredrikstad
4. Skien
5. Osterøy
6. Raufoss

1

6

3

5

2

4
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Vinstra, juni 1970. Alle illustrasjoner ved Rune Enger.

fart og bare forsvant rundt husveggen, like 
fort borte som det kom til syne.

Det er umulig at det kunne vært et fly, 
stjerneskudd eller lignende.

En mannlig rapportør som arbeider in-
nen media og filmproduksjon har sendt 
oss denne rapporten:

Jeg var til stede for å gjøre en foto/film 
jobb med fallskjermhoppere som skulle 
hoppe årets siste hopp over Skien. Film-
materialet skulle brukes til en ny video. Jeg 
hadde radiokontakt med piloten; da får han 
se et lys som ikke skulle være der. Han vet 
jeg står med foto/video utstyr på bakken, 
og ber meg rette kameraet i den retningen 
lyset befinner seg. Jeg tok noen bilder av 
lyset, samt noen trær i bakgrunnen som 
referansepunkt. Bildene kan fremvises på 
forespørsel.

Lyset var synlig i cirka 25 sekunder, og 
forsvant i et blink, da uten noen form for 

Kamperhauggata, Skien 
Telemark fylke
Dato: 17. november 2013
Tidspunkt: 17.28 NNT
Varighet: 25 sekunder
Farge: Hvitt lys
Lyd: Ingen lyd
Type: DD

Havrå på Osterøy, Osterøy 
kommune, Hordaland fylke
Dato: 19. november 2013 NNT
Tidspunkt: 07.40 NNT
Varighet: 2 minutter
Farge: Usikker
Lyd: Ingen lyd
Type: NL

lyd eller fading. Flygeren fikk en bekreftelse 
på at ingen fly eller annet kjent var på radar 
da lyset var på himmelen.

En lærer fra Bruvik på Osterøy har sendt 
denne rapporten til oss:

Det var i grålysningen, og me skulle kjøra 

til skule og barnehage. Eg såg eit lys på andre 
sida av fjorden, som bevegde seg oppover 
frå veglysa på europavegen. Me stoppa bilen, 
og det var heilt stilt. Lyset var gulaktig og til 
forveksling likt veglysa, bere mykje sterkare. 
Lyset steig oppover og for sakte austover 
medan det steig til vers og forsvant igjennom 
skyene. Me vart forferda av hendinga og vil 
gjerne ha svar på kva dette kan vera.

En 56 år gammel mann har sendt denne 
rapporten til oss:

Klokken 15.47 en ettermiddag dukket det 
opp et skarpt lys i retning sør fra der jeg bor 
i Frøyslandsveien. Jeg iakttok fenomenet i 
underkant av en time og fikk også filmet 

Bruvik, Osterøy, 19. november 2013.
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Frøyslandsveien, Raufoss,
Oppland fylke
Dato: 28. november 2013
Tidspunkt: 15.47 NNT
Varighet: 58 minutter
Farge: Usikkert
Lyd: Ingen lyd
Type: NL

noen minutter av dette med video (med 
mye zoom, 40x). Etter hvert kom det noen 
trær i veien. 

Det var fortsatt ikke særlig mørkt ute og 
ingen synlige stjerner

Dette var andre observasjonen på en uke. 
Jeg fikk ikke filmet første gangen.

Uskedal, 6. oktober 2013.

Verdens Gang
7. februar 1884, side 4

Et Natursyn saaes den 15de Januar af  en Mand i den øvre Del af  Thime i 
Nærheden af  Gaarden Haaland, da han om Aftenen kjørte hjem fra 
Sandnæs. Først blev han ifølge Vestlp. var et Lys i Udmarken, som viste sig 
lig en Flamme, som efter at han hadde beskuet den en Stund, bredte sig 

udover til den blev saa lang og 
høj som en almindelig Husside, 
derpaa fløj den i hast sammen 
til en Ildkugle, hvilken igjen 
hævede sig i Vejret og fløj mod 
Nordost. Straks viste sig igjen 
paa samme Plads Ildlyset, 
utbredte sig ogsaa nu paa 
samme Maade og i samme 
Størrelse, men idet det fløj 
sammen dannedes der nu 8 
Ildkugler, som fløj i alle 
Retninger - lig Fyrværkeri -, 
dette gjentoges nok en Gang 
paa sistnævnte Maade, og 
derpaa saa han det ikke mere, 
skjønt han saa did hen, saalænge 
han fra Vejen kunde øjne 
nævnte Sted. Hvad mon 
Videnskaben siger om et 
saadant Syn?

Gamle Avisklipp

ABONNER
PÅ

UFO
Norges største 

spesialtidsskrift om 
UFO-fenomenet!
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De siste tre årene har det vært mye omtale i media og på nettet 
vedrørende uforklarlige lyder som høres over det meste av 
verden til alle døgnets tider. Spesielt fra vinteren 2011 har dette 
tatt av på nettet med voldsom debatt. Lydene er svært intense 
og høres ut som kraftige trompeter, dieselmotorer på tomgang, 
godstog som bremser, som lavfrekvent buldring til skingrende 
metalliske lyder. Opprinnelig var dette fenomenet mest kjent 
som «The Bristol Hum» og ble først registrert i 1970, med 
mange vitner i den britiske byen Bristol dette året. Omtrent på 
samme tid var det mye omtale rundt tilsvarende høye lyder i 
Skottland. Fenomenet har vært kjent i flere tiår, men har fått 
mye oppmerksomhet fra midten av 1970-tallet. En gjennom-
gang av mediedekningen opp gjennom årene gir inntrykk av at 
man ikke er i nærheten av å ha funnet noen forklaring. 

Støyen er registrert på vidt forskjellige steder som Drammen 
i Norge, byer og landsbygder over hele Storbritannia, Canada, 
USA, Australia, Kiev, Finland, Russland, Costa Rica og New 
Mexico, Israel, Danmark og Tyskland. Som Geoff  Leventhall 
uttalte til BBC; «It’s been a mystery for 40 years so it may well 
remain one for a lot longer.» Leventhall er tilknyttet til University 
of  London og er ekspert på blant annet akustikk, lavfrekvent 
støy og vibrasjoner. Han har uttalt seg mye i media om dette 
fenomenet. Oppsummert, er det ifølge ham ingen løsning i sikte. 

Her til lands har Nettavisen en beskjeden omtale av temaet 
den 24. oktober i år: «Mystisk summing skaper hodebry for 
briter»,. Videoen «Strange Sounds in Terrace, BC Canada 
August 2013 7:30 am…» har i skrivende stund vært sett mer 
enn 2 millioner ganger på YouTube. Felles for mange av de 
videoene som er lastet på YouTube og ansett som ekte, er et 
stort antall vitner som har hørt det samme til samme tid. Flere 
videoer blir sammenlignet og debattert i ulike forum på nettet. 
Og debatten brer om seg. Regjeringene i flere land har kontaktet 

universiteter for bistand i jakten på kilden til støyen. Kommuner 
leier ingeniører av samme årsak. Myndighetene rundt omkring i 
verden ønsker å finne en troverdig vitenskapelig forklaring for 
å roe dette ned. Dersom fenomenet vedvarer eller eskalerer, 
er sjansen tilstede for en panikk i befolkningen verden ikke 
tidligere har sett.

I forrige nummer omtalte vi byen Clintonville i Wisconsin, 
USA. Der iverksatte man en grundig gransking av støyen, men 
uten å finne årsaken. Ingeniører, geologer og andre eksperter 
var i aksjon. Mange innbyggere led av dette og fikk helseplager. 
Det toppet seg i 2012, men støyen har avtatt i år. Ikke bare fikk 
mange mennesker søvnløse netter og måtte forlate sine hjem for 
å få sove; bygninger ble også påført skader av risting i bakken 
mens man hørte tunge drønn. Forsikringsselskaper har også 
nektet å utbetale erstatninger før årsaken til støyen ble funnet.

En meget lang rekke forslag til hva kilden til hva lydene kan 
være har vært lansert i årenes løp: Usynlige romskip fra andre 
kloder, akustiske gravitasjonsbølger fra høy aktivitet på Solen, 
høyspentlinjer, dommedagsbasuner, lange gassrør, fisk som vil 
parre seg, spesielle planter, lasteskip i havner, gruvevirksomhet, 
at jorden synker sammen som en følge av at oljebrønner pumpes 
tomme, HAARP, at myndighetene står bak («voice of  Gods 
weapons») for å manipulere og styre befolkninger, nordlys, apo-
kalypsen, Project Blue Beam, virkninger av elektromagnetiske 
bølger fra radiosendere og mobiltelefoni, gass under høyt trykk 
som presser seg opp gjennom jorden, jordskjelv, m.m.

David Hathaway, solfysiker ved NASA, tviler på at høy ak-
tivitet på Solen med solstormer er kilden til støyen. I skrivende 
stund er dette fremdeles et åpent mysterium.

UFO NORGE kommer med oppdateringer i kommende 
nummer.

Se også: http://strangesounds.org/

Skremmende lyder høres over hele verden
Del 2

Av Ottar Sæbjørnsen

Vi fortsetter her vår artikkelserie om merkelige lyder verden over.

MUFON (Mutual UFO Network) er en av de tre store 
nåværende amerikanske organisasjonene som etterforsker 
UFO-rapporter. MUFON ble startet i 1969 av blant andre 
Walter Andrus og John Schuessler, og utgir et månedlig tidsskrift 
– MUFON UFO Journal.

De har per i dag over 3000 medle-
mmer/abonnenter over hele verden, 
men selvsagt flest i USA. MUFON 
arrangerer feltforskerkurs der folk blir 
opplært til å etterforske rapporter, samt 
et årlig symposium med foredrag av in-
ternasjonalt kjente forskere/forfattere.

MUFONs formål er å foreta vitenskapelige undersøkelser 
av UFO-fenomenet gjennom undersøkelser, forskning og 
opplysning, «til menneskehetens beste». Sammen med organ-

isasjonene J. Allen Hynek Center for UFO Studies (CUFOS) 
og Fund for UFO Research (FUFOR) er MUFON en del 
av UFO Research Coalition (UFORC). UFORC består av 
de tre sentrale UFO-etterforskningsorganisasjonene i USA 

og har som mål å dele personell og 
andre etterforskningsressurser, og å 
promotere det vitenskapelige studiet av 
UFO-fenomenet.

MUFONs nåværende leder (execu-
tive director; fra 1. august 2013) er Jan 
C. Harzan.

Den 10. september 2013 ble under-
tegnede utnevnt til national director for MUFON i Norge.

MUFONs hjemmeside: www.mufon.com
—Ole Jonny Brænne

Ole Jonny Brænne utnevnt til representant for MUFON
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Fredag 12. april i år fikk jeg en telefonhenvendelse fra en kar 
bosatt i Ås, ca. 30 km sørvest for Oslo. Han hadde tatt en serie 
med bilder, og på et par av disse påstod han at det hadde duk-
ket opp noen «aliens». Dette hørtes jo interessant ut (om enn 
sprøtt), så jeg avla familien et besøk hjemme i Ås, tirsdag 16. 
april.

Jeg ble forevist bildene, og det så veldig merkelig ut. Et ca. 
60 cm høyt vesen dukker opp på to av bildene – av en serie 
på vel 20 stykker. Bildene var tatt med et Samsung nettbrett.

Det er egentlig snakk om to litt forskjellige vesener. Det 
første er som sagt ca. 60 cm høyt og har et stort hode med et 
par svarte øyne, samt to bein og fire armer. Det andre vesenet 
er litt mindre og mangler bein – det bruker et par av armene 
som bein.

Dette var altså ikke noe som ble sett da han tok bildene, 
men noe som han oppdaget i ettertid da han og hans kone så 
på bildene. Jeg kunne dessverre ikke gi noen forklaring på stedet 
til ekteparet, men stilte meg uansett meget skeptisk til om dette 

var bilder av «ekte» aliens.
Da jeg så kom hjem, googlet jeg litt rundt dette, og fant ut 

at også andre har tatt bilder av de samme «aliens». Forklaringen 
fant jeg i løpet av noen få minutter. En Android-app ved navn 
Camera360 Ultimate v3.9, er i stand til å legge inn UFOer, 
aliens og spøkelser i ethvert bilde man tar med mobilkameraet.

På nettet fant jeg flere eksempler på tilsvarende vesener. Til 
og med eksempler på at aviser og TV-kanaler har gått fem på. 
Men altså, det hele er ikke så mystisk likevel.

Jeg antar at hans hensikt har vært å lure sin kone, samt 
eventuelt hennes familie. Og så var han ute etter en bekreftelse 
fra oss.

Var det så bortkastet å reise til Ås, og bruke noen timer på 
dette? Nei, for nå er vi blitt klar over at slike app’er eksisterer 
– og det kan være en fordel for oss neste gang. Heldigvis er det 
bare et par forskjellige figurer som denne app’en kan legge inn 
i bilder, men vi aner hvordan dette kan bli fremover.

Bilder av aliens!

Av Ole Jonny Brænne
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Hei Jan Erik, fortell først litt om 
din bakgrunn.
Jeg er utdannet innen markeds-

føring, IT og digital mediedesign. Jeg har 
jobbet i over 10 år som mellomleder i det 
private næringsliv, blant annet innen gross-
istvirksomhet og grafisk produksjon.

Jeg er 42 år gammel, gift og har tre barn. 
Eldstemann har allerede flyttet hjemmefra. 
Vi som er igjen bor i landlige omgivelser 
et stykke utenfor Bergen. Og her 
trives vi godt.
 
Hva er NETI?
NETI står for Norwegian organiza-
tion for the study of  extraterrestrial 
intelligence. Eller Norsk organisas-
jon for studiet av utenomjordisk 
intelligens, som vi sier på norsk. 
Vi er en organisasjon av privat-
personer med sterk interesse for 
UFO-fenomenet. Mange av våre 
medlemmer har også hatt egne, 
sterke UFO-opplevelser.

NETI ble stiftet i november 
1997, som en spontan reaksjon 
etter en UFO-konferanse i Oslo 
der Steven Greer oppfordret tilhørerne til å 
gå sammen og starte lokale interesseorgan-
isasjoner. Dette tok noen av oss på sparket 
og sendte rundt et skjema der interesserte 
kunne skrive seg på. 

Dette ble starten på NETI.
 
Hva er formålet med NETI?
I våre vedtekter står det at vi skal 
•	Samle og spre informasjon om 

utenomjordiske intelligente skap-
ninger, deres teknologi og åndelige 
budskap

•	Være til stede for folk som opplever 
ubehag i forbindelse med sitt engasje-
ment

•	Arbeide for universell fredelig samek-
sistens

•	Arbeide for å få norske myndigheter 
til å sette UFO-fenomenet på den 
politiske, og medias dagsorden

Intervju med Jan Erik Bergfjord
Av Ole Jonny Brænne

Vår mann Ole Jonny Brænne har intervjuet Jan Erik Bergfjord, profilert leder 
og redaktør i organisasjonen NETI. Han har tidligere skrevet flere artikler for 

blant annet NETIs medlemsmagasin Den flyvende tallerken, i tillegg til å drive 
nettstedet ufomagasin.no

Men i de siste årene har formålet også blitt 
å danne et miljø der mennesker kan møtes 
og åpent snakke om sine egne tanker og op-
plevelser, uten å være redd for å bli uglesett 
eller latterliggjort.

Dette er noe jeg selv har oppdaget det er 
et stort behov for. Derfor prøver vi å arran-
gere turer, møter eller andre aktiviteter der 
medlemmer kan komme sammen og dele 
disse opplevelsene.

Det er mange som har opplevd nærkon-
takter av forskjellige grader og som har 
problemer med å kunne snakke om dem 
i et skeptisk nærmiljø. Og da kan det være 
positivt å treffe et miljø der flere har lignende 
opplevelser. Eller i hvert fall aksepterer at 
det er et reelt fenomen.

 
Hvor lenge har du vært med i NETI?
Jeg har vært med i NETI siden høsten 2011. 
Organisasjonen var på den tiden litt sovende, 
og hadde minimalt med aktivitet. Min egen 
interesse var kraftig oppadgående og da jeg 
fant NETIs nettside, som ikke hadde blitt 
oppdatert på en god stund, tok jeg kontakt 
med daværende leder og meldte min inter-
esse. Jeg tilbød meg å gjøre en jobb både 
med medlemsblad og nettside, og sammen 
fikk vi organisasjonen på bena igjen. Jeg 
ble valgt inn i styret våren 2012, og leder på 
årsmøtet i 2013.

I dag liker jeg å kalle oss Norges mest 
aktive UFO-organisasjon der både antall 
medlemmer og aktiviteter er oppadgående.
 
Hvordan ble du interessert i dette emnet?
Så vidt jeg husker har jeg alltid vært inter-
essert i emnet. Jeg kan ikke sette fingeren på 
en spesiell hendelse, eller en spesiell periode 
i livet mitt. Den har bare alltid vært der. 
Overbevisningen om at det er noe mer der 

ute, og at vi ikke er alene. Helt fra 
jeg var liten gutt.

Som 12-13-åring kom jeg over 
boken Erindringer om fremtiden av 
Erich von Däniken. Den ble som 
bensin på bålet for meg. Siden har in-
teressen gått i bølgedaler. Men etter 
hvert som jeg har blitt voksen har jeg 
sluttet å bry meg om hva folk tenker 
om mitt engasjement, og begynt å 
jobbe litt mer aktivt med saken.
 
Har NETIs rolle endret seg på 
noen måte i løpet av de siste årene?
Nei, jeg vil ikke si det. Ikke mye i 
hvert fall. Vi har tilpasset oss den 
digitale revolusjonen, blant annet 

med en aktiv Facebook-gruppe, og medlem-
sinformasjon på e-post. Eller er vår rolle 
i dag som den alltid har vært. Vi har bare 
funnet alternative kanaler å nå ut til folk på.
 

Du jobber for tiden med å etterforske    
Espevær-hendelsen fra 1976. Ender det 
opp med en bokutgivelse?
Jeg håper det.

Jeg har jobbet ganske mye med denne 
saken, både i form av skrivebordsetter-
forskning og oppsøkende intervjuvirksom-
het. Dette har resultert i en stor mengde 
dokumentasjon, som øker etter hvert som 
arbeider fortsetter. Det er ingen tvil om at 
noe spesielt skjedde på Espevær en mørk 
oktober-natt i 1975. Og jeg føler denne 
informasjonen absolutt fortjener å bli or-
ganisert og utgitt. I hvilken form det blir får 
tiden vise, men prosjektet lever. I dag består 
prosjektet av mange små puslespillbiter, 

Jan Erik Bergfjord
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som nok kan bli til en bok hvis de blir satt 
riktig sammen.

Tror du på UFOer, Jan Erik?
Her vil jeg gjerne sitere vår alles kjære 
Kolbjørn Stenødegård (1937-1995) som 
uttalte følgende i et avisinnlegg i 1979: 
«UFO-begrepet er ikke noe man tror på. 
Det er noe man tar stilling til på bakgrunn av 
relevant materiale. Dersom man ikke kjenner 
dette materialet er det helt rimelig av svaret 
blir negativt. Det man oppnår med dette 
spørsmålet er altså at vedkommende som 
blir spurt avslører sin grad av viten – eller 
ikke viten om disse tingene.»

Jeg stiller meg bak denne påstanden til 
Kolbjørn. Når det er sagt så er jeg overbevist 
om at noen av de utallige observasjoner som 
er gjort av uforklarlige flyvende objekter 
gjennom de siste par tusen år, er gjort av 

fartøy fra andre steder. Det kan være fra 
andre planeter, en annen tid eller dimensjon. 
Eller alle tre.
 
Så det finnes altså sivilisasjoner på andre 
på planeter som har kommet lenger enn oss 
i sin teknologiske utvikling, og som besøker 
oss her?
Ja, det er jeg overbevist om. Noe annet ville 
faktisk vært både usannsynlig og skrem-
mende. De fleste forskere som driver med 
dette er i dag enige om at sannsynligheten 
for avansert liv andre steder i universet er 
overhengende stor. Vi vet at det finnes minst 
300 mrd. stjerner bare i vår galakse. 

Tar vi med en av våre nærmeste nabo-
galakser, Andromeda, med sine 1000 mrd. 
stjerner, og tilhørende planeter, er det en 
ganske absurd tanke at det ikke skal være 

intelligent liv på noen av dem. 
Og hvis, i bare noen få av disse sol-

systemene, den industrielle revolusjonen 
startet noen tusen år før vår egen, da er 
det sivilisasjoner der ute i dag som har 
teknologi til høyhastighetsreiser i rommet. 
Ser vi utenfor Melkeveien og vårt nærmeste 
nabolag og stiller samme spørsmål der, blir 
svaret overveldende. Klart det finnes intel-
ligent liv der ute, og klart de besøker oss. 
Og hverandre.
 
Hvis du ser bort fra observasjoner av 
naturlige fenomener, men kun fokuserer 
på dette «ukjente noe» som flyr over oss til 
stadighet? Hva tror du at det er?
Jeg tror som sagt at dette er fartøy fra andre 
planeter og/eller dimensjoner. Jeg tror vi blir 
besøkt fra flere hold, både av bemannede og 

Fortsettelse på neste side 

Fortsettelse på neste side Under: NETIs hjemmeside.
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FRÅN UFO TILL OIDENTIFIERADE 
FLYGANDE FARKOSTER 
  Två nära UFO observationer i Sverige
  En stor kolsvart UFO triangel passerade   
  rakt över observatör!

http://kvidal.wordpress.com/category/the-ufo-phenomenon/

ubemannede fartøy.
Årsakene til dette kan vi bare spekulere i, 

men mye er nok for å overvåke og utforske. 
Vi kan jo prøve å sette oss selv inn i deres 
sted. Hvis vi hadde hatt teknologi til å gjøre 
slike reiser. Hadde vi funnet en planet med 
et så stort mangfold av liv som på Jorden, 
ville vi nok opprettet baser i nærheten for å 
studere den videre.
 
Hemmeligholder NETI rapporter og 
saker som kommer inn, eller blir de gjort 
tilgjengelige for offentligheten?
Nei, i utgangspunktet gjør vi ikke det, med 
mindre vedkommende av forskjellige årsaker 
ønsker det. Når det er sagt så kan jeg legge 
til at NETI svært sjelden får inn «rapporter». 
Vi har ingen rapporteringssentral på samme 
måte som UFO-Norge. Men det hender per-
soner tar kontakt for å fortelle om opplevels-
er de har hatt. Eller våre medlemmer sender 
inn sine observasjoner til vårt medlemsblad.
 
I dine øyne, hva vil du si er de største uopp-
klarte UFO-hendelsene i Norge?
Det er mange, men jeg vil trekke frem 
Espeværsaken, selvsagt. Jo mer jeg har et-
terforsket denne saken, jo mer spennende 
har den blitt.

Og jeg vil si som Bergen UFO-Forenings 
gamle leder Finn W. Kalvik [daværende 
Norsk UFO Center, avd. Bergen] i et brev 
til Journalist i Haugesunds Avis, Bjarte Amble 

den 4. juni 1979:
«Vi arbeider ut fra at et uidentifisert luft-

fartøy har vist interesse for Espevær. Uvisst 
av hvilken grunn.»

Om denne spesielle saken noen gang blir 
oppklart er vanskelig å si.

Så har vi saken(e) fra Namsos-området. 
Både objektet som styrtet i Namsenfjorden 
i 1959, og de 28 trekantede avtrykkene som 
ble funnet på Kjølsøya, noen kilometer unna 
i juni 1972. Veldig interessante saker.

En annen sak jeg gjerne skulle hatt 
forklaringen på er alle observasjonene som 
er gjort i Hessdalen. Og da tenker jeg ikke 
på observasjoner av lysfenomenet, men av 
de fysiske objektene. Det som i tillegg gjør 
disse sakene ekstra interessante er den to 
tonn tunge torvbiten som ble funnet kuttet 
og løftet i sin helhet ut av myra der oppe*. 

At det noen år tidligere ble funnet en helt 
identisk torvbit skjært ut av en myr i Troms 
et sted, gjør saken enda mer spesiell.

Jeg er også veldig fascinert av opplevelsen 
til sjåføren Leif  Vinje på Ytterøya i Trond-
heimsfjorden i 1986, da han fikk nærkon-
takt med to små, blåkledde skapninger i et 
merkelig fartøy.

Og til slutt vil jeg nevne hendelsen på 
Byrkjefjell, som ble omtalt her i nr. 1 2013. 

Liv der ute?
Andromedagalaksen, 2,5 millioner
lysår unna, er med sine 1000 milliarder
stjerner adskillig større enn vår egen 
galakse Melkeveien. Sjansene for liv er 
store. Kanskje også for intelligent liv, 
som behersker teknologi mer avansert 
en mennesket.

*) Dette er et fenomen som er kjent som 
jordkast. Clas Svahn har skrevet et eget 
kapittel om disse i boken Stora boken om 
Naturfenomen som utkom i 2008. Dette 
er noe som faktisk opptrer oftest i Norge 
og Sverige, men mer sjeldent i andre land. 
Fenomenet har ikke noe engelsk navn, det 
nærmeste blir «cookie-cutter phenomenon».
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Det kan kanskje virke som en ubetydelig 
liten sak, men noe sier meg det ligger en 
større hendelse bak.

Jeg skulle også gjerne visst hva som 
egentlig var årsaken til at Gardermoen ble 
stengt i halvannen time den 24. mars 2011.
 
Er det saker på verdensbasis som du vil 
nevne i samme kategori?
Det er veldig mange. Vanskelig å nevne 
de største, men noen er gjerne skulle visst 
sannheten om er Fatima-hendelsen fra 
Portugal i 1917.

Hendelsen ved O`Hare flyplassen i Chi-
cago i november 2006, Rendlesham Forest 
1980, «The battle of  Los Angeles» i 1942 og 
«The Phoenix Lights» i 1997.

Jeg kunne også godt tenkt meg å vært 
i Nürnberg, Tyskland rundt den 14. april 
1561.

Historien fra Aurora, Texas 1897 er også 
veldig interessant.

Dette emnet er veldig stort og omfattende, 
og som i andre vitenskapsgrener 
spesialiserer forskere seg. Hvilke deler 
av UFO-fenomenet synes du er mest 
fascinerende?

Det er et godt spørsmål. Jeg interesserer 
meg for «Ancient Aliens» teorier. (Uten at 
jeg nødvendigvis stiller meg bak alt som 
kommer frem i TV-serien, syntes jeg de 
første sesongene stiller en del spennende 
spørsmål.) Alt fra Zecharia Sitchins tolk-
ninger av de gamle sumeriske skrifter til 
bibelske oversettelser og zenoarkeologi. Det 

er spennende stoff  alt sammen, og mye av 
det syntes jeg høres mer troverdig ut enn 
dagens aksepterte Darwinsime og moderne 
bilbeltolkning. Har man et åpent sinn og 
mot til å stille spørsmål til dagens lærebøker, 
finner vi, etter min mening, de største indi-
kasjonene for utenomjordisk besøk i denne 

Hessdalenfenomenet (både 
det kjente lyset og tilliggen-
de fenomener - se tekst) har 
forbløffet både legfolk og 
vitenskapen i flere tiår.

Forfatter og etterforsker 
Zecharia Sitchin var ekspert 
på gamle sumeriske skrifter 
og ga ut mange bøker om 
emnet.

Fortsettelse på neste side 
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grenen av ufologien.
Jeg er også veldig interessert i spekulas-

jonene om utenomjordisk nærvær (både i 
fortid og i nåtid) på våre nærmeste naboer 
i rommet, nemlig Månen og Mars. Det er 
ingen tvil om at mange astronauter har 
opplevd og sett uforklarlige ting der ute, og 
jeg syntes selv det er underlig at NASA plut-
selig, og uten noen fornuftig årsak, avsluttet 
Måne-ekspedisjonene. Og ikke minst at 
Sovjet samtidig skrinla sitt måneprogram. 
Jeg syntes det er underlig at vi ennå ikke 
har reist tilbake av andre årsaker enn for å 
ta bilder og slippe bomber.

Et annet interessant fenomen, som 
aldri blir nevnt i dag, er de gjentagende 
lysobservasjonene som ble gjort på Månen 
i perioden 1869-70. De fleste av dem i 
området kalt Mare Crisium, men de ble 
også sett mange andre steder over hele 
Månen. Disse lysene ble sett så ofte og så 
regelmessig at The Royal Astronomical 

Society of  Great Britain startet et 3 år langt 
prosjekt for å undersøke fenomenet. Flere 
titalls astronomer observerte dem, og de 
ble dokumentert over 2000 ganger. De 
lysende punktene dukket opp enkeltvis og i 
grupper som sirkler, trekanter og rette linjer. 
De ble observert i bevegelse og i varierende 
intensitet som om de var under intelligent 
kontroll.

Hva tenker du om medias rolle i forhold til 
UFO-observasjoner og relaterte hendelser? 
Syntes du de gjør en bra jobb? Hva burde 
de gjort bedre?
Jeg syntes media generelt gjør en dårlig jobb 
i forhold til UFO-relaterte hendelser. Og 
det har blitt mye verre de siste 10-15 årene.

Mitt inntrykk er at frem til ca. midten av 
90-tallet var det akseptert at avisene skrev 
om UFO-observasjoner de ble tipset om. 
Gjerne med kommentarer fra forsvaret 
eller lokale flystasjoner. Det virker som 

om det var mer stuerent da. Så skjedde det 
noe, og media endret gradvis sin holdning 
til disse sakene. Fra å ha vært en del av det 
redaksjonelle nyhetsbildet, ble disse sakene 
etter hvert fremstilt som mer og mer use-
riøse. At en del saker har blitt avslørt som 
forfalskninger har nok litt av skylden, men 
det burde ikke være nok til en så formi-
dabel holdningsendring. Dette har skjedd 
flere steder i den vestlige verden, men ikke 
i Sør-Amerika, Russland, Asia og til dels 
Canada. Dette gjør at jeg er fristet til å tro 
påstandene om at vestlig media er underlagt 
en form for sensur omkring dette. 

Jeg har tatt dette opp med de største 
nyhetsredaksjonene i Norge, men det 
benektes selvsagt. Sjefsredaktør Gard Steiro 
i Bergens Tidende svarte meg med at det finnes 
naturlige forklaringer på UFO-observas-
jonene og at de derfor ikke blir prioritert i 
nyhetsredaksjonen. Likevel, antall observas-
joner på verdensbasis øker, og media skriver 

Phoenix, Arizona, mars 1997

Los Angeles, januar 1942

Rendlesham, desember 1980

Fatima, Portugal, 
oktober 1917

Nürnberg, april 1561

En samling klassiske UFO-
saker som Jan Erik Bergfjord 
synes er interessante.
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mindre og mindre om det.
For noen år siden tok et av NETIs med-

lemmer kontakt med NRK ang. en obser-
vasjon, hvorpå journalisten svarte at «dette 
har han ikke lov til å jobbe med».  Det kan 
selvfølgelig være flere årsaker til dette, men 
slike uttalelser er med på å tømme bensin 
på konspirasjons-bålet.

Det virker i dag som om de få artiklene 
som blir publisert om UFO-relaterte hen-
delser på død og liv skal ha avsluttes med 
en kommentar fra en eller annen religionsh-
istoriker, astrofysiker, eller et annet «sann-
hetsvitne» fra skepsismiljøet som kun tenker 
på hvordan hans uttalelser blir mottatt i det 
vitenskapelige miljøet.

«Romreiser er umulig.. avstandene er 
for store.. hvis der er noen der ute, hvorfor 
skulle de besøke oss?.. hvorfor fanger vi ikke 
opp radiosignalene deres?..» osv. osv.

For meg vitner dette om uvitenhet på 
grensen til det pinlige. Nesten som om jeg 
lurer på om det er bevisst tåkelegging av 
temaet, spesielt siden det ofte er de samme 
personene som blir brukt.

Det som blir veldig feil med disse ut-
talelsene er at de kommer fra personer som 
snakker med vår jordiske teknologi pr. 2013 
som utgangspunkt. De vil ikke, eller kan 
ikke, forestille seg mulighetene i en sivilisas-
jon som er noen titalls tusen år eldre enn vår. 
Eller enda eldre.

Som jeg var inne på i spørsmålet om 
besøk fra andre sivilisasjoner, så er denne 
sannsynligheten så stor at den må tas med 
i disse vurderingene. Jeg håper folk er i 
stand til å tenke selv, fremfor å svelge disse 
«ekspert-uttalelsene» rått. 

 Har NETI noen gang gått til media med 
en hendelse dere har fått innrapportert?
Nei, det har aldri skjedd. Men som sagt 
tidligere, vi får veldig sjelden innrapportert 
hendelser på samme måte som UFO-Norge.
 
Tror du det norske forsvaret har et eget 
UFO-arkiv som holdes skjult for offent-
ligheten? 
Ja, det tror jeg.

Ikke fordi de sier de ikke gjør det, men 
fordi de sier de ikke har et slikt arkiv. Og 
hvis de hadde det, så er det nå overlevert 
statsarkivet.

Dette kjøper jeg rett og slett ikke. Spesi-
elt siden jeg vet at de har vært involvert i 
hundrevis av saker i løpet av de siste 50 år.

Noe av dette blir bekreftet i dokumen-
tarfilmen «UFO – også i Norge?» produsert 
av Hero Media i 1995.
 
Det er mange som snakker om 
«Disclosure». Dagen der verdens 
myndigheter åpner opp og innrømmer 
at vi har hatt hemmelig kontakt med 
utenomjordiske i mange tiår. Tror du vi 
noen gang får oppleve det?
Jeg tviler på Disclosure vil komme fra off-
isielle myndigheter. I hvert fall ikke i vår 
generasjon. Hvis vi får oppleve det, tror 
jeg det vil komme fra folket selv i form av 
fortsatt informasjon fra vitner. Slik vi har 
hørt fra astronauter, piloter og militære som 
en etter en kommer ut av skapet og forteller 
om sine opplevelser. Vi kan ikke avskrive alt 
dette som blank løgn, og hvis denne trenden 
fortsetter vil kanskje media måtte ta det opp 
i større grad. Det er media som sitter på 

nøkkelen. Ikke myndighetene. Disclosure 
kan også komme form av en hendelse eller 
observasjon, sett av så mange mennesker 
at det vil bli umulig å legge lokk på saken.
 
Hvordan ser du for deg at NETI vil 
utvikle seg som organisasjon i fremtiden? 
Vil dere jobbe annerledes om 10 år?
Det er vanskelig å si. 10 år er lang tid, og mye 
kan skje. Jeg ser for meg at vi vil jobbe mer 
med medlemsaktiviteter, messer og foredrag 
i fremtiden enn det vi har gjort til nå.

Arrangementet med Richard Dolan i 
Oslo 30. september kan være starten på 
en rekke lignende aktiviteter. Samtidig blir 
økonomi er viktigere element for driften. Vi 
må se på måter å øke omsetning og inntjen-
ing på for å kunne gjennomføre slike ting. 

DISCLOSURE

«Mr. Disclosure», 
Steven M. Greer

Astronaut Edgar 
Mitchell

Fortsettelse på neste side 
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Flere medlemmer ville helt klart hjulpet. 
 
Og har du noen tanker om hvordan 
NETI bør utvikle seg som organisasjon?
Hvordan NETI utvikler seg henger sam-
men med hvordan ufologien og UFO-
saken generelt utvikler seg, tror jeg. 
Jeg vil jobbe for å bli kvitt «UFO-reli-
gion»-stempelet som enkelte miljøer har gitt 
oss. Selv om mange av våre medlemmer har 
hatt både CE 2, 3 og 4-opplevelser betyr 
ikke det at alle driver med kanalisering og 
dommedagsprofetier. Det er noen som tror 
det. En annen ting vi håper på er en større 
geografisk spredning av våre medlemmer 
og aktiviteter. Pr. i dag er det nesten bare 
en gruppe i Bergen og en i Oslo som er 
aktive. Norge er større enn det, og vi burde 
være der.

Jeg er ikke fremmed for tanken på at det 
hadde vært best for norsk UFO-forskning 
med én stor organisasjon, i stedet for to små.

Hva synes du er de beste kildene til saklig 
informasjon om UFO-fenomener?
Dette er et vanskelig spørsmål, fordi saklig 
informasjon kan være spredt over mange 
forskjellige kanaler. Og fordi usaklig infor-
masjon plutselig kan dukke opp nesten hvor 

som helst. Det er viktig å følge med på mye, 
og bruke sunn fornuft og egen erfaring til å 
filtrere bort det useriøse.

Det hadde vært fint hvis alt på YouTube 
av ekte, men som utdannet multimedia-de-
signer og normalt oppegående person, ser 
jeg at minst 95 % av de sensasjonelle film-
klippene der er falske.

Jeg har sansen for OpenMinds Magazine. 
Både bladet og nettstedet www.openminds.
tv.  De driver bra journalistikk, og presen-
terer gode artikler. Nettradiokanalen www.
Veritasradio.com skal også være bra. I tillegg 
er det viktig å følge med på foredrag og 
konferanser verden rundt, samt det som 
kommer ut av bøker om emnet.

Dette bladet, som inneholder nyheter 
både fra UFO-Norge og UFO-Sverige. 

Og som redaktør i NETIs medlemsblad 
«Den flyvende tallerken» (som fra nyttår 
av vil kunne kjøpes av alle) forsøker jeg 
å gjøre en stor del av bladet til kilde for 
saklig informasjon. I hvert fall de artiklene 
jeg produserer selv. I tillegg slipper jeg til 
en noen gjesteskribenter, som selv står ans-
varlig for det faglige innholdet i sine artikler. 
 
Nevn de 5-6 beste UFO-bøkene du har 
lest?

Det blir en kombinasjon av de beste og de 
viktigste. I tilfeldig rekkefølge.

Jeg kommer ikke utenom Willy Ustads 
UFO i Norge (1997). Den er obligatorisk 
for alle som er interessert i norsk UFO-his-
torie. Deretter vil jeg nevne og anbefale 
følgende:

Messages from Space av Jay Goldner 
(2002) Denne boken tar for seg kornfor-
masjonen «the face and the code» som 
oppstod 14. og 20. august 2001 i Hampshire, 
England. Av mange sett på som et svar på 
radiomeldingen vi sendte ut i rommet fra 
Arecibo-teleskopet i Puerto Rico i 1974.

Our mysterious spaceship moon av Don 
Wilson (1975). Denne boken presenterer 
mye spennende dokumentasjon om ufork-
larlige observasjoner på Månen og første 
måneferdene. Blant annet. utskrifter fra en 
del kommunikasjon mellom astronauter i 
rommet. 

Og himmelen åpnet seg av J.F.Blumrich 
(1974). NASA-ingeniøren som ville debunke 
Eric von Danikens tolkning av den bibelske 
historien om profeten Ezekiels møte med en 
fremmed farkost. Da han begynte å analy-
sere materialet oppdaget han noe helt annet.

Wonders in the Sky av Jacques Vallee 
og Chris Aubech (2009) Her presenteres 
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dokumentasjon av tusenvis av UFO-obser-
vasjoner gjort i tidsrommet 1460 BC – 1879. 
Boken inneholder også myter og legender 
om temaet. Det er mange godbiter her!

The Gateways to the Gods av George 
Mitrovic (2012) Dette er en enorm kartleg-
ging av «paranormale» fenomen som har 
funnet sted over de siste par hundre år. Den 
inneholder rapporter om alt fra UFOer og 
utenomjordiske skapninger til sjømonstre 
og ekstra-dimensjonale vesen og hendelser 
samt forfatterens egen forskning på sam-
menhengen mellom disse. Boken er på 
over 1700 sider og finnes derfor kun som 
e-bok på Kindle-formatet. Der er den til 
gjengjeld søkbar på stedsnavn, tidspunkt, 
fenomentype og lengde/breddegrad for 
hendelse.

Til slutt vil jeg nevne The book of  
Eno ch  f r a  ca .  300  BC.  Or ig ina l -
tekstene sannsynl igv is  mye e ldre. 
Dette er historien til Enoch, den bi-
belske Noas oldefar.  Enochs vok-
sne liv var preget av fysisk kontakt  
med utenomjordiske skapninger, og i denne 
boken gis det detaljerte beskrivelser fra hans 
møter med dem. Han beskriver blant annet 
om hvordan han ble vasket og smurt inn 
med desinfiserende salve og deretter påkledd 
romdrakt, før han ble tatt med på en av hans 
mange besøk i rommet. 

Takk til deg, Jan Erik for at du ville dele 
dine tanker om UFO-fenomenet med våre 
lesere.

Til høyre: 
Hampshire, august 
2001: To kornsirkel-
formasjoner som 
oppstod med få 
dagers mellomrom.  
Et ansikt (nærmest) 
og en grafisk kopi av 
et budskap sendt ut 
fra Arecibo-radiotele-
skopet i 1974. 

Willy Ustad

Chris Aubeck
Jaques Valle

Enoks bok

Resten av siden: En 
del anbefalte bøker.
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BOKANMELDELSER
Ved Ole Jonny Brænne

Ufo! Ufo!
Tore Aurstad
Cappelen Damm 2013
ISBN 978-82-02-42197-07
Ungdomsroman
Innbundet, 509 sider, kr. 279,-
Hva har romvesener, UFOer, fysikk og 
geografi med hverandre å gjøre? Det 
forsøker eks-aurskogingen Tore Aurstad å 
forklare i fysik-
kens svar på So-
fies verden.

H o v e d p e r -
sonen i Ufo! Ufo! 
er 13 år gamle 
David Hansen fra 
Aurskog. Denne 
høsten endres 
livet hans fulls-
tendig. Han del-
tar i «Kvitt eller 
dobbelt» der han 
får store problemer med 24.000-kro-
nersspørsmålet.

«Rødfargen i fjeset mitt nå er fordi det ikke 
er hver dag man ser seg selv drite seg totalt ut 
på TV».

Men enda verre er det at venninna Karine 
Skotterud, klassens mest populære, forsvin-
ner sporløst.

Davids teori er at Karine befinner seg 
i Hessdalen nord for Røros, kidnappet av 
romvesener. Han må skynde seg dit, men på 
veien møter han alt mellom himmel og jord.

Kontakt på iPhone
David kommer fra et sted hvor man sier Mjøl 
Gibson om Mel Gibson og «dævædævæ» i 
stedet for «det er vel det, vel» og hvor man 
hele tida går rundt og sier «eggentlig».

En dag skulker han skolen og begir seg 
mot Hessdalen på sykkel. Med seg har han 
Karines etterlatte iPhone uten simkort og en 
gammel utgave av NAFS veibok.

David møter den ødelagte monstergrana 
Goliat nord for Setten og forfatteren øser 
ut kunnskap av krukka si.

At beveren ble fredet i 1845 og at et 
menneske består av en utrolig mengde 
atomer, 7 med 27 nuller etter seg, for å være 
nøyaktig. En googol er forresten 1 med 100 
nuller bak.

Svartkledde menn
Som nevnt blir det en farefull ferd videre 
for David.

Han møter romvesener den første natta 
han sover ute, han blir forfulgt av MiB-er 
(Men in Black) i en svart Cadillac, og han 
frykter at vesenene i romfartøyene samler 
inn jordboere for å lage menneskeoppdrett et 
sted ute i galaksen. Eller enda verre: Parre seg 
med Karine og lage hybrider av romvesener 
og mennesker.

«Jeg står uten å røre meg. Kaldsvetten siler. Jeg 
bare kjenner hvordan de GLANER på meg».

På veien mot Hessdalen har forfatteren 
ledet oss via kosmisk kvantefluktuasjon, 
singulariteter, kålhodeprinsippet, zetabølger, 
drakeligningen og mye mer.

Nærkontakt av sjette grad
Selv har David i sitt møte med de utenom-
jordiske kommet lengre ut på Hyneks skala 
enn det J. Allen Hyneks selv hadde satt opp; 
nærkontakt av tredje grad. Like mye som 
David frykter UFOer, frykter han at Bjørke-
langen skal få bystatus, bare fordi stedet har 
et kjøpesenter med rulletrapp.

Noe mer skal ikke røpes fra ungdoms-
romanen, som spinner på mye av det som kan 
fange en ung lesers oppmerksomhet.

Dette er et område som ikke er ukjent for 
fantasyforfatteren Tore Aurstad.

Ungdommelig UFO-flørt
Aurstad har en livlig fantasi, i likhet med ro-
manens David Hansen, som opp igjennom 
oppveksten har møtt Nattemannen mange 
ganger i sine drømmer.

Selv om anmelderen er langt over mål-
gruppa er det fascinerende å møte igjen en 
tid der ufoer hadde en enorm tiltrekningsk-
raften og hvor Erich von Dänikens bøker 
konstant var utlånt på biblioteket.

Historien må man ta for det den er, men 
med Tore Aurstads gode penn blir det god 
lesning.

«Det finnes noe der ute»!

Tam avslutning
All fysikk, teorier og matematikk er lettfat-
telig og interessant, selv om man føler å ha 
lest mye av dette i Georg M. Rønnevigs bok 
Romvesener.

Trolig blir dette ei bok bare for spesielt 
interesserte, noe den ikke fortjener. Her er 
det lærdom å hente, og drivet i fortellingen 
er godt.

Det store minuset er avslutningen av 
historien, som er en solid nedtur etter 500 
sider med god lesning.

RUNE FJELLVANG
Romerikes Blad del 2, 8. november 2013

Gjengitt med anmelderens tillattelse.

NASA og MIT snakker ut om utenomjordisk liv 
Sannsynligheten er meget stor for utenomjordiske naboer. 

Onsdag 4. desember 2013 holdt den amerikanske kongressen en høring som tok for 
seg søket etter - og sannsynligheten for - utenomjordisk liv. 

Tittelen for høringen var «Astrobiology: Search for Biosignatures in our Solar System 
and Beyond», og spørsmål som ble diskutert var hvordan liv starter i Universet, om 
det finnes liv andre steder i Universet og hvordan fremtiden ser ut for livet på Jorden. 

I salen satt blant annet representanter fra romorganisasjonen NASA og den aner- 
kjente forsknings- og utdaninngsinstitusjonen MIT. 

Og selv om ingen kunne slå fast med sikkerhet at det finnes utenomjordisk liv, er 
forskerne ikke i tvil om hvilken arm på vektskålen de ville veddet sine dollars på. Sann-
synligheten for utenomjordisk liv på planeter «i vårt nabolag» er høy. Om det er bakterier 
eller små, grønne menn, skal være usagt, men liv eksisterer sannsynligvis.

Det er essensielt for søket etter liv utenfor Jorden at det infrarøde romteleskopet 
James Webb ferdigstilles. Planen er å skyte det opp i 2018.

MIT-professor Sara Seager tror samtidig vi står på randen av et gjennombrudd når 
det gjelder oppdagelsen av utenomjordisk liv.

Kilde: side3.no, 5. desember 2013 / MDK
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PRESSEKLIPP
Ved Mentz Kaarbø

ta.no, 03.06.
Fikk englegave i Drangedal. To små engler 
ga prinsesse Märtha Louise en engledukke 
da hun og makker Elisabeth Nordeng satt og 
signerte englebøker så blekket sprutet etter 
engleforedraget. Nærmere 3000 tok turen, 
blant andre Gry Jannicke Jarlum som fortalte 
om sine UFO-opplevelser.

Omtale av alternativ-festivalen avholdt 
1. juni i år (se også Presseklipp i forrige 
nummer).

Telemarksavisa, 03.06.
Samme sak (og tekst).

gardsdrift.no, 05.06.
Kornsirklane var tull og tøys. Veit du ti-
meprisen på utlegging av kornsirklar? Det 
gjer ikkje vi heller. Mange oppdaga denne 
bevisste feilen i årets maskinleigeliste i Bedre 
Gardsdrift (BD). 

BD la inn en spøk i nevnte liste i en ellers 
seriøs sammenheng. 

Klassekampen, 08.06.
Møtes bak høye murer. Politikere og topp-
ledere fra hele verden samles bak låste dører 
til lukket konferanse.

I snart 60 år har Bilderbergkonferansen 
samlet toppledere fra hele verden bak luk-
kede dører. I år står utenriksminister Espen 
Barth Eide, NHO-sjef  Kristin Skogen Lund 
og Norsk Hydros Svein Richard Brandtzæg 
på deltakerlisten fra Norge.

Bilderberger er en årlig konferanse som 
skal fremme dialog mellom Europa og 
Nord-Amerika. Den ble grunnlagt i 1954, 
og hvert år inviteres mellom 120 og 150 
ledere og eksperter fra politikk, næringsliv, 
universiteter, forsvar og medier. Møtene 
holdes bak lukkede dører, og ingen samtaler 
refereres i medier. Dette har bidratt til å 
gjøre konferansen til gjenstand for en rekke 
konspirasjonsteorier. 

Årets konferanse holdes på et hotell i 
Watford utenfor London.

Vedrørende hemmelighold og konspi-
rasjonsteorier er den sentrale idéen at kon-

feransedeltakerne egentlig utgjør en slags 
global regjering. Her legges planer for så 
vel verdensherredømme som menneskelig 
kontakt med romvesener, selv om det bare 
er et mindretall av konspirasjonsteoretikerne 
som trekker inn UFOer.

an.no, 12.06.
Nedringes av UFO-meldinger. Uidentifisert 
flygende objekt over Bodø. 

Flytårnet ved Bodø lufthavn ringes ned 
av mennesker som lurer på hva i all verden 
det er som svever over himmelen.

Men nei, det er verken grønne menn 
eller ukjente asteroider denne gangen heller. 
Derimot en ballong ved navn «Sunrise 2» 
som tok av fra Kiruna i Sverige den 4. juni, 
utstyrt med en instrumentpakke som skal 
undersøke Solen.

Ballongen Sunrises første flytur fant sted 
i 2009. Dens mål var å observere magnetiske 
strukturer på Solens overflate, funksjoner 
som solflekker og detaljer som skal hjelpe 
med å forklare de prosesser som er ans-
varlige for dannelse og eventuelt bortfall av 
ulike solenergifenomener.

finnmarken.no, 12.06.
Samme sak.

lofotposten.no, 12.06.
Samme sak.

lofotposten.no 2, 12.06.
Samme sak.

nordlys.no, 12.06.
Samme sak.

Klassekampen, 13.06.
Frå åker til internett. Kornsirklar utfordrar 
tenkinga om grensar og kategoriar.

Anne Kalvig, førsteamanuensis i religi-
onsvitenskap ved Universitetet i Stavanger, 
presenterer kornsirkelfenomenet i en lengre 
kronikk. Hun er ikke helt overbevist om at 
(ifølge noen) alle kornsirkler er menneske-
skapte.

Nordlys, 13.06.
Nedringt av UFO-meldinger. Samme sak 
– en forskningsballong over Bodø – som i 
flere aviser over.

Opdalingen, 13.06.
Kronikk om «flygende tallerkener» fra et 
skeptisk ståsted:

Fortsettelse på side 21

Juni 2013

an.no,  12. juni. 
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Avis/kilde Dato Omtale

ta.no 03.06. Alternativ-festivalen i Drangedal

Telemarksavisa 03.06. Samme sak

gardsdrift.no 05.06. Avisen med timeprisen på utlegging av kornsirkler

Klassekampen 08.06. Artikkel om Bilderberg-konferansen

an.no 12.06. UFO over Bodø var forskningsballong

finnmarken.no 12.06. Samme sak

lofotposten.no 12.06. Samme sak

lofotposten.no2 12.06. Samme sak

nordlys.no 12.06. Samme sak

Klassekampen 13.06. Artikkel om kornsirkelfenomenet i religionshistorisk sammenheng

Nordlys 13.06. UFO over Bodø var forskningsballong

Opdalingen 13.06. Kronikk om «flygende tallerkener» fra et skeptisk ståsted

Aftenbladet Pluss 14.06. Artikkel om kulelynet som drepte fem personer i Bjerkreim i Rogaland i 1897

holtalen.kommune.no 14.06. Pressemelding fra Holtålen kommune vedr. Hessdalsfenomenet i forbindelse med informasjons- og utviklingstiltak

Dagens Næringsliv Magasinet 15.06. Humoristisk tekst om en persons overdrevne tro på UFOer

Suldalsposten 19.06. «UFO»-bilde: Refleks i et vindu.

aftenposten.no 21.06. Britene stenger UFO-kontor

vg.no 21.06. Samme sak

Akershus Amtstidende 26.06. For 50 år siden: Kulelyn antente hus på Nesodden

Stjørdalens Blad 29.06. Merkelig lysfenomen - sannsynligvis meteor

Vikebladet 29.06. Kraftig angrep på okkultisme og klarsyn

Fredriksstad Blad 04.07. Observasjon av merkelig lysfenomen

nrk.no 08.07. UFO på bilde var Månen

Tidens Krav 09.07. Samme sak

varden.no 18.07. Video på YouTube viser kornsirkel i Porsgrunn

sa.no 22.07. Flere har observert merkelige lys på himmelen om natten. Sannsynligvis kinesiske lykter

Adresseavisen 24.07. Artikkel om Hessdalen

Gudbrandsdølen Dagningen 24.07. Avisen med kort historikk og definisjon av UFO-begrepet

forskning.no 30.07. Terje Wahl v. Norsk Romsenter blogger om Hessdalsfenomenet

Kragerø Blad Vestmar 01.08. For 40 år siden: UFO sett over E18 i Bamble

Moss Avis 03.08. For 50 år siden: Norsk UFO-studiesirkel etterlyser vitner til observasjon over Råde

t-a.no 03.08. Observasjon av lysfenomen over Vargeia på Høylandet

namdalsavisa.no 05.08. Samme sak. Oppklart som kinesiske lykter

Namdalsavisa 06.08. Samme sak

vg.no 07.08. CIA innrømmer at Area 51 eksisterer

nrk.no 20.08. Eksperimentell plasmasky kan gi svar på kulelynsmysterium

fritanke.no  23.08. Omtale av KonspiraNorge, en ny bok om konspirasjonsteorier i Norge

Vi Menn, nr. 36   30.08. Sjøormen i Loch Ness har en naturlig forklaring

Bergens Tidende 31.08. Kronikk med et skrblikk på norsk politikk før Stortingsvalget

bt.no 31.08. Samme sak

Nordlys 31.08. Samme sak

Stavanger Aftenblad 31.08. Samme sak

Dagbladet 11.09. Kronikk om konspirasjonsteorier med omtale av boken KonspiraNorge

Våganavisa 11.09. Intervju med Ingebjørg Arntzen

Fanaposten 13.09. Harald Garmannslund stiller ut bilder han har malt av kornsirkler

Rogalands Avis 20.09. Kornsirkler oppdaget på Skeie på Jæren

Stavanger Aftenblad 20.09. Samme sak. Kornsirkelen diskuteres Norge rundt

Gjengangeren 21.09. Intervju med Morten Richter, plateaktuell med materiale om romvesener, UFO-bortføringer og planeten Zeta Reticuli

Rogalands Avis 21.09. Skeptisk til kornsirklene på Jæren:«Kornsirkler er forsøk på lek, noe annet er bare sludder,» mener Asbjørn Dyrendal

Stavanger Aftenblad 21.09. Samme sak
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«Mange konkluderer med at dette må 
være besøk fra en utenomjordisk befolkning 
i et supersonisk fly fra en annen galakse. 
Dette er i mine øyne den vanskelige teo-
rien. Den enkle teorien, er at dette er en 
prøveflyvning av et nytt militært fly. Disse 
forklaringene kommer aldri fram i tv-seriene 
og dokumentarene.»

Aftenbladet Pluss, 14.06.
Kulelyn i Bjerkreim. Humoristen og gjøg- 
leren Per Inge Torkelsen er for en gangs 
skyld i det seriøse hjørnet. I en kronikk 

markerer han (en dag på overtid) 116-års 
dagen for hendelsen der et kulelyn drepte 
fem personer i Ørsdalen ved Bjerkreim i 
Rogaland, 13. juni 1897. (Saken er tidligere 
omtalt i UFO nr. 4 / 2011, sidene 8-11 + 14). 
Torkelsens artikkel gir en god og dekkende 
beskrivelse av den dramatiske hendelsen, 
hvor han til slutt henviser til Vitenfabrikken 
i Sandnes. Her åpnes det en utstilling om 
energi i mange varianter, inklusive dannelse 
av plasma, med mulig forbindelse til kule-
lynsfenomenet. Elektrogeniet Nikola Tesla 
får også bred omtale.

holtalen.kommune.no, 14.06.
Kommunen har sendt ut en pressemelding 
hvor Hessdalsfenomenet presenteres i 
forbindelse med informasjons- og utvikling-
stiltak. Utviklingsprogrammet Blilyst har 
bevilget kr. 250.000,- til Holtålen kommune 
til etablering av et informasjonsområde 
på Hessdalskjølen, som skal gi besøkende 
informasjon og kunnskap om aktiviteter og 
muligheter i Hessdalen generelt.

Avis/kilde Dato Omtale

Stavanger Aftenblad 21.09. Kornsirklene på Jæren

Rogalands Avis 23.09. Samme sak

Rogalands Avis 24.09. Samme sak

nearadio.no 26.09. Erling Strand får pris for sin forskning på Hessdalsfenomenet

Rogalands Avis 26.09. Kornsirklene på Jæren. Ny omdreining i saken: En person vil selge informasjon om saken til høystbydende

Rogalands Avis 27.09. Samme sak. Gjerningsmannen avslørte seg selv

Stavanger Aftenblad del 2 28.09. Artikkel om merkelige fenomener sett av jærbuer

Rogalands Avis 30.09. Reportasje fra alternativmessen i Stavanger

Telen 30.09. Erling Strand med foredrag om Hessdalsfenomenet i Alternativt Forum Notodden.

Agderposten 03.10. Fotograf Håvard Stiansen har tatt et bildet på Buøya, og spør på sin Facebook-side om noen kan fortelle ham hva det er

Brønnøysunds Avis 08.10. For 15 år siden: Folk i Brønnøysund undret seg over lysene på himmelen

Agderposten 09.10. Håvard Stiansens bilde fra 3. oktober har muligens fått sin oppklaring: Sankt Elms ild

Agder 14.10. Gunnar R. Tjomlid bokdebuterer med Placebodefekten

Bergensavisen 15.10. Enquête med spørsmål om leserne tror på eksistensen av UFOer fra fremmede planeter

Telemarksavisa 16.10. 55 låter frå pop og rock som omhandler UFOer, aliens og romfart

nettavisen.no 28.10. Peru gjenåpner UFO-kontor

e24.no 29.10. Samme sak

radiohaugaland.no 30.10. Mystisk lys over Haugesund

K7 Bulletin 05.11. Studentavisen ved Norges Handelshøyskole presenterer en lengre artikkel om UFO-fenomenet

avisa-st.no 06.11. Gry Jannike Jarlum skal holde foredrag (et eller annet sted)

Sør-Trøndelag 06.11. Samme sak

Aftenposten 08.11. Meldinger om ildkule over Norge

Romerikes Blad 08.11. Omtale av ungdomsromanen UFO! UFO! skrevet av Tore Aurstad.

Aftenbladet Pluss 09.11. Per Inge Torkelsen angriper alt alternativt

Sør-Trøndelag 09.11. Gry Jannicke Jarlum intervjuet på Orkanger (ref avisa-st.no 05.11.)

dagbladet.no 11.11. FIDEs president er blitt bortført av aliens

nrk.no 20.11. Lysfenomenene i Hessdalen i Holtålen kan bli en ny norsk turistattraksjon

retten.no 20.11. Samme sak

tronderbladet.no, 20.11. Samme sak

Adresseavisen.no 23.11. En lesers reaksjon på saken over

vg.no 24.11. «Åndenes makt»-Tom beholder skepsisen på Alternativmessen

t-a.no 27.11. Romvesen fotografert med viltkamera

Agderposten, 28.11. Intervju med Eva-Marie Brekkestø i anledning ny serie om kornsirkler på TV2

agderposten.no  28.11. Samme sak

Fjell-Ljom 28.11. Destinasjon Røros har fått innvilget 290 000 kroner fra Innovasjon Norge for å utvikle UFO-bygda Hessdalen som turistattraksjon

Smaalenenes Avis 28.11. Merkelig lysfenomen over Mysen

Valdres 28.11. Leserinnlegg

Arbeidets Rett 29.11. Hessdalsfenomenet skal bli turistattraksjon

Smaalenenes Avis 29.11. Merkelig lysfenomen over Mysen (28.11.) sannynligvis fly

Fortsettelse på neste side
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Dagens Næringsliv Magasinet, 15.06.
En humoristisk tekst om en persons over-
drevne tro på UFOer.

Suldalsposten, 19.06.
UFO, eller…? Nok et «UFO»-bilde fra et 
eller annet sted i Norge. Uten at det har noe 
med flygende tallerkener å gjøre, men heller 
en refleks i et vindu.

aftenposten.no, 21.06.
Britene stengte UFO-kontor. På grunn av 
mangel på påviselige trusler fra verdensrom-
met stengte det britiske forsvarsdepartemen-
tet sitt UFO-kontor (også kalt «UFO-desk») 
for fire år siden. (Saken er også omtalt i 
forrige nummer.)

vg.no, 21.06.
Samme sak.

Akershus Amtstidende, 26.06.
For 50 år siden: Lynet antente hus på Nes- 
odden. Kulelyn spaserte over stuebord, og 
undulat falt ned i vasken under uhyggelig 
tordenvær på Nesodden St. Hans aften.

Før lynet slo ned i den ubebodde hytten 

i Asgerds vei på Fjordvangen, rev det et 
elektrisk strykejern ut av hendene på en 
frue, knuste tre glasskopper, en lysmast i 
Fjordvangveien, og fikk en undulat som satt 
på en kran over en vaskekum, til å falle rett 
ned i kummen.

En mann som lå på en sofa og hvilte 
middag i et hus som ligger like ved hytten 
lynet slo ned i, så et kulelyn spasere over 
stuebordet like foran øynene sine i øyeblik-
ket før det smalt.

Stjørdalens Blad, 29.06.
Han hadde en spesiell opplevelse, mannen 
fra Hofstad-grenda. Nå lurer han på hvilket 
lysfenomen han så fra stuevinduet i huset 
sitt rundt klokken 13 – 13.30 sist mandag.

Han så en lang, lysende stang på him-
melen. «Jeg sto helt tilfeldig med hendene 
i bukselommene og kikket ut av vinduet i 
stuen. Da får jeg plutselig se en lang ildstang 
på himmelen. Den kom med lynets hastighet 
og så ut som den forsvant i jorden foran en 
villa som ligger rundt 250 meter fra huset 
mitt,» forteller han.

Han beskriver fenomenet som en lang 
stang, kanskje fem-ti meter, og tykk som en 

«kånnjstaur». Den var knallgul av farge, og 
den hadde en liten klump i enden. Noen lyd 
hørte han ikke.

«Den kom litt på skrå, men ikke mye. 
Og det gikk utrolig fort. Det var nærmest 
som et lite blink, som et lyn, før den så ut 
som den forsvant i jorden. I hvert fall kom 
den bort for meg like foran nabovillaen,» 
forteller han.

Mannen har ikke lyst til å stå fram med 
navn. I hvert fall ikke foreløpig. «Men kan-
skje er det andre som har sett det samme 
som meg? I så fall hadde det vært artig å 
vite det,» sier mannen, som gjerne vil vite 
hva slags lysfenomen han har sett.

Vi antar at det her kan dreie seg om en 
meteor.

Vikebladet, 29.06.
Et litt spesielt leserbrev, hvor en viss Harald 
Vilnes Holstad leverer et sterkt vitnesbyrd 
mot okkultisme og klarsyn: «Dagens ok-
kultisme som kalles klarsyn, er en demonisk 
lærdom, som fører mennesker langt bort 
fra Gud. For deg som ikke forstår dette, 
klarsyn fører deg til satan og hans demoniske 
åndehær!»

Videre: «Demoner er eksperter i å etter-
ligne fantasiskapninger eller mennesker som 
en gang levde og de lyver gjerne om at nå 
kan nestefar eller ufo-skapningen hente lys 
til oss som lever slik at vi blir åndelig opplyst 
og blir friske».

Klar tale. Hvilke synspunkter han måtte 
ha på UFO-fenomenet, vites ikke. Vi kan 
bare gjette…Godt å se at toleransen frem-
deles er vidt utbredt.

Fredriksstad Blad, 04.07.
Et kort leserinnlegg med følgende tekst: Uk-
jent lys. Jeg bor på Bjølstadfjellet med utsikt 
mot Fredrikstad-brua og østsiden. Hver 
kveld/natt blinker det et sterkt orange/gult 
lys. Det er ikke en UFO, men hva kan det 
være? Spør Henrik Melsom.

Vi tipper at det kan dreie seg om en 
planet, selv om himmelen er relativt lys 
midt på sommeren. Hans oppfatning av 
UFO-begrepet er ellers litt på siden, da det 
(for han) ukjente lyset nettopp er et UFO – 
et uidentifisert flygende objekt.

nrk.no, 08.07.
I et relativt stort oppslag presenteres et 
UFO-bilde med overskriften: Kan dette 
være observasjon av UFO? Av og til får 
NRK inn tips som har en svært spektakulær 
karakter. Denne gangen var overskriften 
«UFO i Sunndal».

NRKs journalist gikk til kilden for å finne 
ut av saken. Fotografen, Edgar Bæverfjord 

Klassekampen, 13. juni. 

Juli
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måtte innrømme at han selv ikke trodde 
på at det var noe UFO da han tok bildet; 
forøvrig tatt fra trappen hjemme i Hjelltrøa 
i Sunndal. Det var rett og slett Månen som 
steg opp bak fjellet!

Tidens Krav, 09.07.
Samme sak.

varden.no, 18.07.
Er dette UFO-spor? En mystisk video på 
YouTube viser frem en kornsirkel i Pors-
grunn.

Ifølge en video lagt ut på nettstedet 
YouTube er det funnet en såkalt kornsirkel 
på Vallemyrene i Porsgrunn. I videoen, som 
heter «ufo i Porsgrunn – kornsirkel – 18. 
juli 2013» går to menn rundt i sporene. 
Den ene personen på videoen oppfører seg 
veldig mistenkelig og det synes som at han 
forsøker å «fake» reaksjoner, og det virker 
absolutt ikke overbevisende. Faktisk hadde 
videofilmen vært mer overbevisende uten de 
personene og uten kommentarer.

Eva-Marie Brekkestø i Norsk Korn-
sirkelforening har sett videoen, men tror 
kornsirkelen er menneskeskapt. «Jeg fikk 
ikke så veldig tro på at dette var noe ekte. 
Jeg tror dette er noen som har kjedet seg litt 
i sommerferien,» sier hun.

Vi kunne ikke sagt oss mer enig!

sa.no, 22.07.
Hva er dette? Verken politiet eller kontroll-
tårnet på Rygge har svar.

Rundt kl. 03.00 natt til søndag har flere 
meldt inn til SA at de har observert merke-
lige lys på himmelen.

«Vi ble veldig skremt. Det var åtte lys 
som blinket, og lagde en svak durelyd. Det 

varte i rundt tre minutter, så forsvant de ut 
av ingenting,» sier Redzo Karic, som var 
blant sarpingene som observerte (og filmet) 
de mystiske lysene.

Ingen tvil i vår sjel: Dette er kinesiske 
lykter.

Adresseavisen, 24.07.
En relativt omfattende reportasje om Hes-
sdalen: «Høyt henger de, UFOene i Hes-
sdalen». Hessdalen har noe eget, sitt eget 
lysfenomen. Men selv om observasjonene 

har blitt færre med årene, vandrer historiene 
videre til nye generasjoner. Flere personer 
blir intervjuet, deriblant Hessdalens «grand 
old man» Bjarne Lillevold. Han så fenomenet 
første gang i 1982. Han vet ikke hva fenomen-
et er – jordisk eller utenomjordisk, fysiske 
objekter eller bare lys. Noe har han i alle fall 
sett. 31 år med observasjoner, 52 av dem ned-
tegnet. Hele 46 tv-team har besøkt Lillevold.

Gudbrandsdølen Dagningen, 24.07.
Under overskriften UFO’er i Texas, presen-
terer avisen en kort historikk og definisjon 
av UFO-begrepet: 

Benevnelsen UFO – Unidenfied Flying 
Objects – i dagligtale flygende tallerkener, 
brukes om fenomener som, ifølge dem 
som ser dem, er noe annet enn naturlige 
gjenstander i rommet.

Uttrykket stammer fra 1878. Da beskrev 
aviser i Texas UFOer som ble sett der 24. 
juli 1878.

Dessverre er begge disse to definis-
jonene feil. Våre lesere skal bli spart for en 
korreks av den første definisjonen (av UFO), 
da de har lest den så mange ganger før. 
Historikken, derimot, er vel verdt å få med 
seg. Begrepet UFO ble ikke «oppfunnet» i 
1878, men på begynnelsen av 1950-tallet, få 
år etter at den moderne UFO-æraen ble inn-
ledet i 1947. I 1878 ble derimot beskrivelsen 
«about the size of  a large saucer» benyttet, 
altså ikke «flying saucer».

nrk.no,  8. juli. 

Adresseavisen, 24. juli.

Fortsettelse på neste side
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forskning.no, 30.07.
Terje Wahl, profilert avdelingsdirektør i 
Norsk Romsenter, har egen blogg (hvem 
har ikke det i våre dager?). Han skriver om 
elektriske spenninger mellom jordoverflat-
en og forskjellige lag i atmosfæren. Han 
kommer også inn på Solens utstråling av 
både lys og partikler og disses påvirkning 
av klimaforholdene på Jorden.

Mest interessant for våre lesere må im-
idlertid være at han på slutten av innlegget 
kommer inn på Hessdalsfenomenet. Vi 
siterer like godt denne delen av teksten i 
sin helhet:

Og til slutt: Hessdalen
Bilen brakte oss til Røros denne ferie-hel-
gen. Og da måtte jeg selvsagt svinge innom 
berømte Hessdalen for første gang i mitt liv.

Tidlig på 1980-tallet hjalp noen av mine 
daværende FFI-kolleger til med de første 
målingene som ble gjort i Hessdalen, i jakten 
på de mye omtalte lys-fenomenene der. Fly-
vende tallerkener med grønne menn hadde 
FFI-forskere ikke noe tro på, men enhver 
mulighet for ny geofysikk var velkommen.

Den første målekampanjen i 1984 ble 
dokumentert grundig. Nesten så dette har 
blitt kulturhistorie nå, nesten 30 år etterpå: 
http://www.hessdalen.org/rapporter/
hprapport84.shtml 

Både norske og utenlandske grupper 
har gjort omfattende målinger i Hessdalen 
i årene siden. I løpet av de siste årene har 
en gruppe i Brasil publisert to artikler om 
hva slags fysikk som kanskje kan forklare 
lys-glimtene der oppe. Jeg bladde opp 31 
dollar av feriepengene (hva gjør man ikke 
for en god story!), og lastet ned følgende 

artikkel:
Paiva & Taft: «A hypothetical dusty 

plasma mechanism of  Hessdalen lights» 
(Journal of  Atmospheric and Solar-Terres-
trial Physics, 2010). 

Hypotesen som foreslås i artikkelen, drei-
er seg om såkalt krystallisert støvplasma, der 
ioniseringen skjer ved alfapartikkel-stråling 
fra radon-gass som siver opp fra bakken 
eller sprekker i fjellet. Støvet inneholder 
scandium, trolig fra mineralet thortveititt. 
Tja, kanskje. 

Støvplasma er for øvrig ingen ny ting i 
Norge. Den såkalte «Havnes-parameteren» 
innen støvplasma-teori er nemlig oppkalt 
etter Ove Havnes, nå pensjonert professor, 
men fortsatt aktiv forsker ved Universitetet 
i Tromsø. 

En ganske saklig omtale av både 
fenomen og historikk av en fremstående 
representant for main stream science synes 
vi.

 

Kragerø Blad Vestmar, 01.08.
Avisen går 40 år tilbake i sine arkiver og 
henter frem en historie som vi gjengir her:

UFO’en også sett fra Kragerø.
31. juli 1973: Kragerø Blad skrev for en tid 
tilbake om en UFO som var sett over E18 i 
Bamble. Det var da noen ungdommer som 
hadde observert denne lysende gjenstanden 
gjennom frontruten i bilen. En kragerømann 
som bor på Vestheia forteller til Kragerø Blad 
at han så det samme fra stua hjemme samme 
kveld. Han vekket sin kone som også fikk se 
det samme fenomenet. (…)

Moss Avis, 03.08.
Også denne avisen går tilbake i arkivene:

1963  50 år siden. 3. august
Norsk UFO-studiesirkel søker kontakt 
med de folk i Råde som i vinter opplevde 
det merkelige fenomen at en vindusrute 
smeltet samtidig som et fjernsynsapparat ble 
ødelagt. UFO-studiesirkel [sic] søker bare 
opplysninger om fenomenet for å plassere 
det blant de mange andre merkelige hen-
delser viss [sic] forklaring må søkes utenfor 
den slagne landevei. Moss Avis kan formidle 
adressen til UFO [sic].

t-a.no, 03.08.
Har du sett lyset? Ståle Johansen sperret opp 
øynene da han natt til lørdag observerte flere 
rare lysfenomen over Vargeia på Høylandet. 
«Da jeg først observerte dette var det mel-
lom 8-10 slike lys himmelen. Før jeg rakk å 
hente fram kamera var det fleste borte, men 
dette ene lyset fikk jeg heldigvis foreviget,» 
forteller Ståle Johansen.

Vi antar at det også denne gangen dreier 
seg om kinesiske lykter.

namdalsavisa.no, 05.08.
Ganske riktig. Under overskriften «UFO-
alarm på Høylandet» skriver avisen videre: 
Flyvende lanterner som ble sendt opp i 
forbindelse med et bryllup på Tyldum natt 
til laurdag, fikk stor medieoppmerksomhet. 
Det syntes brudeparet var artig.

«Det var jo en høydare, vi sendte opp 
rundt 20-30 lanterner,» sier bruden, Agnes 
Tyldum. Hun og ektemannen Hans Chris-
toffer Hoff-Hansen giftet seg på Tyldum på 
Høylandet lørdag. Fredag kveld var det fest 
for alle gjestene, og som en avslutning ville 
de sende opp lys for å feire kjærligheten. 

«Det er jo kjærlighetens lys,» forklarer 
bruden.

Intet mindre, sier vi…

Namdalsavisa, 06.08.
Samme sak.

vg.no, 17.08.
CIA innrømmer at Area 51 eksisterer. I nylig 
frigitte dokumenter innrømmer CIA at Area 
51 eksisterer, men dokumentene nevner ikke 
noe om UFOer og romvesener.

En ganske spesiell sak, spesielt fordi 
området (visstnok) ikke har vært navngitt 
på amerikanske kart de siste 60+ årene. Vi 
ser frem til flere drypp med info som sik-
kert vil komme frem i årene som kommer. 
Noen omtale og «avsløring» av UFOer og 
romvesener venter vi imidlertid ikke.

nrk.no, 20.08.
Plasmasky kan gi svar på kulelynsmysterium. forskning, 30. juli.

August
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Amerikanske forskere ved US Air Force 
Academy hevder å ha utviklet en mer effek-
tiv måte å lage såkalte kulelyn i laboratoriet. 

Ved å utsette en saltløsning for en kraftig 
elektrisk ladning klarte forskerne å lage en ly-
sende sky av plasma (ionisert gassky). I forsøket 
var kulelynet synlig som en spøkelsesaktig 
lysende kule i opptil et halvt sekund før det 
forsvant like brått som det oppstod.

Interessant! Nærmer vi oss ─ sakte, 
men sikkert ─ en løsning på kulelynsgåten?

Einar Uggerud, professor i fysikalsk 
kjemi ved Universitetet i Oslo, er skeptisk 
til observasjoner av flygende lysende kuler, 
men han vil ikke avfeie at kulelyn er et 
virkelig naturlig fenomen. «Størrelsen pass-
er, men levetiden passer ikke med muntlige 
overleveringer,» forteller Uggerud.

fritanke.no, 23.08.
Dette nettstedet representerer Human-Etisk 
Forbund og i en artikkel omtales følgende 
bok som også har en viss relevans til enkelte 
UFO-miljøer i Norge:

John Færseth lanserer nå en 334-siders 
bok om konspirasjonsteorier i Norge. Pass 
på hvis du har argumentert offentlig for slikt 
i Norge de siste årene! Da kan det hende du 
er omtalt i boken.

KonspiraNorge kommer ut på Humanist 
forlag i disse dager og lanseres på Litter-
aturhuset 28. august. I boka drøfter John 
Færseth det han har funnet av konspiratorisk 
tankegang her til lands i løpet av de siste ti 
årene. Han har intervjuet en rekke enkeltper-
soner, og har lest opp og ned av nettsider, 
artikler og bøker.

«Jeg har vært interessert i dette i lang tid, 
men jeg må vel si at interessen økte da jeg 
fant meg selv omtalt på nettet som agent 
for Illuminati på midten av 2000-tallet. Da 
skjønte jeg at dette var et felt jeg burde sette 
meg bedre inn i, interessert i det marginale 
og sære som jeg er. Jeg skrev en artikkel 
for tidsskriftet Humanist, som daværende 
redaktør Arnfinn Pettersen mente burde 
kunne utvides til en bok. Og nå er resultatet 
lansert,» sier han.

En av de konkrete konspirasjonsteoriene 
han tar for seg er UFO-konspirasjoner der 
myndighetene skjuler kontakten de har hatt 
med romvesener.

Vi i vår lille forening stiller oss i grat-
ulantenes rekker og håper at boken får en 
stor leserskare.

Vi Menn, nr. 36   30.08.
Legende forklart. «Sjøormen» i Loch Ness 
har sin naturlige årsak. Buktninger på over-
flaten kan komme fra begivenheter i en 
sprekklinje under bunnen av den lange og 
smale innsjøen. Det skal være det såkalte 
Great Glen fault-systemet som ifølge 

den italienske geologen Luigi Piccardi er 
opphavet til mystiske bobler og rystelser i 
jorden som til dels har vært sammenfallende 
i tid med observasjoner av antatte skap-
ninger i Loch Ness.

Tenkte vi det ikke!

Bergens Tidende, 31.08.
I en lengre kronikk (eller hva man skal kalle 
det) prøver journalist Morten Strøksnes – i 
lett spøkefulle vendinger – å forklare norsk 
politikk, samt det (da) forestående valget 
for utenomjordiske besøkende. Som har 
bortført ham i sakens anledning. Tittel på 
skrivestykket er «Politikk for aliens – Her 
er de rødgrønnes kommende valgnederlag, 
forklart for beboere fra en annen planet».

Deres hovedanliggende var: «Vi har lest 
alle deres aviser og sett deres TV-program-
mer. Vi vet dere snart skal velge leder. Det vi 
ikke skjønner er: Dere har unngått alle kriser, 
og lever i frihet og ekstrem overflod. Likevel 
sier alle målinger og kommentatorer at dere 
er misfornøyd og vil velge nye ledere?»

bt.no, 31.08.
Samme kronikk.

Nordlys, 31.08.
Samme kronikk.

Stavanger Aftenblad, 31.08
Samme kronikk.

Dagbladet, 11.09.
Kronikk om konspirasjonsteorier med om-
tale av boken KonspiraNorge (se også fritanke.
no over).

Våganavisa, 11.09.
Stort intervju med Ingebjørg Arntzen (født 
1943) over to sider.

«Ja, det finnes jo så mange planeter i 
universet. Tror du det er tifeldig at så mange 
mennesker her på Jorden er redde for små 
grønne menn? Og at det finnes uforklarlige 
observasjoner og bilder av UFOer?»

Fanaposten, 13.09.
Harald Garmannslund stiller ut 13 bilder 
han har malt, i Fana roklubb, av kornsirkler.

«De er utrolige fenomener, og ikke alle 
kan være menneskeskapte. Det er jo et stort 
mysterium hvordan de blir til, og derfor har 
jeg fått UFO-entusiast Terje Wulfsberg til 
å komme tirsdagskveld for å kommentere, 
fortrelle og debattere fenomenet etter at vi 
har vist filmen til Terje Toftenes om korn-
sirkler, sier den selvlærte maleren Harald 
Garmannslund.»

Rogalands Avis, 20.09.
Enorme kornsirkler vekker oppsikt. Mystisk 
fenomen på Skeie på Jæren.

En temmelig opplagt sak ─ en relativt 
primitiv kornsirkelformasjon som garantert 
er menneskeskapt ─ får et enormt oppslag: 
En hel forside pluss en dobbeltside inne i 
avisen. 

Vi venter spent på avsløringen…

Stavanger Aftenblad, 20.09.
Samme sak. Kornsirkelen diskuteres Norge 
rundt, i følge avisen.

Gjengangeren, 21.09.
Intervju med Morten Richter, med artist-
navnet Ivan Mudd. Han har en litt spesiell 

Vi Menn, nr. 36  30. august.
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tilnærming til musikken:
Nå har Richter passert 40, og bruker 

all sin fritid på å komponere. Godt hjulpet 
av sitt alter ego, Ivan Mudd, er han med 
bandet sitt snart klar for tredje utgivelse i 
det han omtaler som livsverket. Den om 
romvesener, UFO-bortføringer og planeten 
Zeta Reticuli.

«Det er bare dikt, jeg har aldri vært i 
verdensrommet,» ler han. Alt er hentet fra 
studiet av UFO-fenomener. På nettet finnes 
utallige konspirasjonsteorier, dokumentarer 
og rapporter fra vitner og såkalte «abduct-
ees» – de som hevder å ha blitt bortført av 
de grå skapningene.

«Nerdene finner her den samlede viten 
om ufologien i låtene våre. Samtidig har 
jeg diktet inn en personlig historie, som 
er plassert inn i denne rammen,» forteller 
han.

Sært, men interessant, synes vi.

Rogalands Avis, 21.09.
Omtale av kornsirklene på Jæren: «Bare slud-
der.» Skeptisk til overnaturlige forklaringer. 
«Kornsirkler er forsøk på lek, noe annet er 
bare sludder,» mener redaktør (og professor 
i religionshistorie ved NTNU) Asbjørn 
Dyrendal på nettstedet Skepsis.

Vi kan (dessverre, vil noen si) ikke si 
oss mer enig!

Stavanger Aftenblad, 21.09.
Omtale av kornsirklene på Jæren: 
Kornsirkel Mysterium eller kanskje ikke?
Det ble plutselig forvirring og spenning da 
eksperter både på korn og ukjente energier 
fredag formiddag skulle befare den store, 
mystiske formasjonen som har slått seg ned 
i kornåkeren på Jæren.

Mobiltrøbbel i sirkelen.
«Hva er det som skjer. Dette er merkelig,» 
utbryter seniorrådgiver Ragnvald Gramstad 
fra Norsk landbruksrådgivning på Særheim. 
Sammen med teknikker Gunnar Vatne 
er han nettopp kommet til Skeie for å se 
om det kan finnes en naturlig forklaring 
på kornsirkelen som nå diskuteres heftig 
landet rundt.

Men så står han bare midt i sirkelen og 
fikler med mobiltelefonen. Den ringer, 
kutter ut og ringer.

Typisk, sier eksperten
«Dette er helt typisk for det som kan skje 
i kornsirkler. Også klokker kan stoppe,» 
forklarer Sølve Johansen. 67-åringen har i 
ti år interessert seg sterkt for fenomenet, 
har besøkt en rekke kornsirkler i utlandet, 
deltar i en egen Facebookgruppe, skal holde 
foredrag om emnet på alternativmessen i 
Stavanger neste helg og har med spenning 
tatt turen for å befare Jærens aller første 
kjente kornsirkel.

Susende lyd
Nå kikker vi alle på klokkene. Da høres en 
susende lyd. I motlyset kommer noe svevede 
inn over åkeren, en fjernstyrt drone, trolig 
sendt fra en spøkefugl som ikke er synlig, 
men som klarer å lage en fin effekt over 
seansen.

Mer alvorlig blir neste lyd. En ge-
digen sprøytemaskin med sjåfør med 
«gassmaske» kommer mot oss. Det er 
sekunder før hele formasjonen blir borte 
og alle undersøkelser må avsluttes på grunn 
av roundup, men vi får stoppet doningen 
i siste liten. Så blir Aftenbladets fotograf  

plutselig varm i hodet: «Dette er krise, Geir. 
Kameraet virker ikke. Vil ikke fokusere. 
Jeg kommer ikke inn i menyen,» lyder det 
oppgitt fra Pål Christensen, som må hente 
inn nytt kamera.

Fotnote:
Aftenbladets kamera er helt ok når fo-
tografen kommer tilbake på jobben for å re-
digere disse bildene. – Jeg er ikke overtroisk, 
men dette var merkelig, sier Pål Christensen.

Interessant dette også. Selv om men-
nesker har en tendens til å koble ikke-re-
laterte hendelser, som mobiltrøbbelet og 
vanskelighetene med kameraet ─ midt i 
kornsirkelen… Er det dette fenomenet Carl 
Gustav Jung gav betegnelsen synkronisitet?

Rogalands Avis, 23.09.
Omtale av kornsirklene på Jæren, samt andre 
(påståtte) anomalier. Kronikøren innrøm-
mer at han er skeptisk til det meste, og tror 
at de nevnte kornsirklene har en naturlig 
forklaring. Samtidig er han overbevist om at 
de ikke er et resultat av skøyerstreker.

Javel nei, sier vi.

Rogalands Avis, 24.09.
Nok en omtale av kornsirklene på Jæren. 
Forfatteren Janne Stigen Drangsholt får 
totalt tre siders oppslag i avisen, hvor hun 
bedyrer sin uskyld i saken. Samtidig har hun 
nettopp avsluttet et bokmanus der en del av 
handlingen går ut på at nettopp en kornsirkel 
oppstår i det aktuelle området. Plottet ble 
─ ifølge forfatteren ─ utarbeidet lenge før 
kornsirkelen ble funnet i forrige uke. 

Avisens reporter, som er på stedet, 
melder dessuten at en annen forfatter, Eva 
Newermann dukker opp samtidig som Sti-

Rogalands Avis, 20. september.
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gen Drangsholt intervjues.
Newermann har skrevet barneboken 

«Med universet som maleri», og nå er hun 
nettopp ferdig med en bok om den kvin-
nelige flyvertinnen Ewa Lowe. Figuren med 
alien-DNA utvikler seg til å bli massemor-
der, og som flyvertinne har hun hele verden 
som spillerom.

To litt «høytflyvende» forfattere på en 
gang ved samme kornsirkel… Tilfeldig? 
Neppe!

nearadio.no, 26.09.
Erling Strand får pris for forskning på Hess- 
dalsfenomenet.

Høgskolen i Østfold deler torsdag for 
andre gang ut Formidlingsprisen.

Tildelingen skjer på Litteraturhuset i 
Fredrikstad.

«Med denne prisen ønsker høgskolen å 
gi anerkjennelse og belønning til forskere og 
kunstnere som utmerker seg innen formid-
ling», sier rektor ved Høgskolen i Østfold 
Hans Blom.

Erling Strand har over flere tiår, i media, 
på konferanser, i dokumentarfilmer osv., 
formidlet innhold i og resultater fra Prosjekt 
Hessdalen på en seriøs og engasjerende 
måte.

Vi stiller oss i gratulantenes rekker!

Rogalands Avis, 26.09.
Omtale av kornsirklene på Jæren. Ny om-
dreining i saken:

Sannhet til salgs
«Robin Hood» vil selge kornsirkel-bevis.

Flere medier, inkludert RA, har fått tilbud 
om å kjøpe bevis for hva som egentlig skjed-
de i kornåkeren på Orre. Kornsirkel-sann-
heten er til salgs. RA, og flere andre medier, 
fikk tirsdag tilbud om å kjøpe «bevis» for 
hva som har skjedd i kornåkeren på Orre av 
noen som hevder de vet hva som egentlig 
har skjedd.

Tilbudet kom i en e-post gjengitt her: 
«Hei! Den siste tiden har det vært stor 
spekulasjon og heftig diskusjon om korn-
sirkelfenomenet på Orre i Rogaland. 
Stavanger Aftenblad, Rogalands Avis, NRK, 
Aftenposten og bloggeren «Voe» er noen av 
dem som har vist stor interesse for saken. 
Bevisene for hva som egentlig skjedde er for 
salg. Høystbydende vil få eksklusiv enerett 
til historien. Pengene som kommer inn vil 

gå uavkortet til en veldedig organisasjon. 
Robin Hood»

Fra Alien Ken
E-postadressen mailen er sendt fra er knyttet 
til Alien Ken Inc. og Ken Ove Gunvaldsen 
Johansen, som er mannen bak artistnavnet 
Alien Ken. Alien Ken postet i forrige uke 
en video på YouTube, der han tar ansvar for 
kornsirkelen på Orre. Artisten Alien Ken har 
også nylig sluppet ny singel.

Nettet snører seg  sammen…og 
tydeligvis frivillig for den det gjelder.

Rogalands Avis, 27.09.
Ganske riktig. Gjerningsmannen avslørte 
seg selv til slutt.

Avisen melder at kvelden før [26. sep-
tember] sto Ken Ove Gunvaldsen Johan-
sen, alias Alien Ken, fram på TV Vest som 
mannen bak kornsirkelen på Orre. «Det var 
mye planlegging, og mye prøving og feiling. 
Selve sirkelen er laget med planker og tau, 
som er den mest brukte måten å gjøre det 
på,» sier Gunvaldsen Johansen til den lokale 
fjernsynskanalen. 

RA har vært i kontakt med Gunvaldsen 
Johansen, men han ønsket ikke å kommen-
tere saken ytterligere. 

Gunvaldsen Johansen, som opptrer un-
der artistnavnet Alien Ken og som tidligere 
har påtatt seg ansvaret i en video postet på 
YouTube, sa følgende til RA onsdag: «Det 
som blir sagt i videoen stemmer. Utover det 
har jeg ingen kommentar.»

Tenkte vi det ikke! Case closed!

Stavanger Aftenblad del 2, 28.09.
Avisen bringer en artikkel med overskriften: 
Mystiske fenomener. Avsløringene som 
huskes. Er det noe der ute?

Oppstyr ble det da en kornsirkel dukket 
opp i åkeren på Skeie. Her er historien til 
andre jærbuer som plutselig kom i fokus 
fordi det kom noe, mystisk susende gjennom 
himmelen.

Pensjonert baker Bjørn Herigstad og 
kona Astrid glemmer aldri det som skjedde 
1. mai 1990, kl 15.00, selv om det ikke er 
den opplevelsen som nå gjør at 67-åringen 
motvillig ripper opp i gamle sår.

Hendelsen
«Det var så varmt og fint vær den dagen. Jeg 

hadde bakt om natta, lå og hvilte, da Astrid 
så noe bare 200 meter ute i havet. Det er en 
fallskjerm eller noe slikt, sa hun. Jeg reagerte 
ikke før hun sa: Nå er det rett over oss. Da 
kikket jeg opp og så sølvkulen,» forklarer 
Herigstad.

Han og kona fulgte den kanskje et halvt 
minutt. De så tydelige at det ikke var et fly. 
Den lysende gjenstanden hadde ikke vinger, 
var ovalt som et egg.

Hadde en enorm hastighet.
«Vi ble rett og slett redde,» forklarer de.

Ritualet
De reiste rett hjem, og Bjørn meldte seg 
seinere inn i den lokale UFO-foreningen, 
der han også rapporterte hendelsen, uten 
at det kom en forklaring. Det var ikke reg-
istrert militære øvelser eller annen aktivitet 
i luftrommet i det aktuelle tidsrommet. Og 
etterpå, hver 1. mai i over ti år, var de på 
plass på samme sted til samme tid. De så 
det aldri igjen.

Men søndag 9. juli 2006 slo ukjente 
krefter til igjen.

Steinen
Et digert krater med en to kilo stor uvanlig 
stein lå midt i gårdsrommet hjemme på 
Orre. En god venn kom til, han mente 
det var en sensasjon og varslet avisene. 
Snart var Bjørn Herigstad og den svære 
steinen fra verdensrommet i alle kanaler. 
Ikke minst etter at eksperter slo fast at 
dette var et sensasjonelt nedslag. Steinen 
var da også spesiell. Ingen hadde sett en 
slik stein før. Heller ikke ekspertene. Det 
ble antydet at den kunne ha en verdi på 
70 000 kroner.

Og mens diskusjonen gikk på om den 
skulle plasseres på museum eller et annet 
sted, kom svaret fra en prøve som var saget 
av og sendt til Oslo: Det dreide seg om en 
stein fra Egersund.

Avsløringen
«Etterpå sluttet jeg i alle fall å gå i familiesel-
skaper. Alle dro fram den historien og smilte 
godt. Ja, det var da jeg ble en einstøing, 
humrer Herigstad.

«Hvorfor var det så ille?»
«Jeg trodde jo på det, jeg trodde det var en 

Rogalands Avis, 27. september.
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skikkelig meteoritt og at det faktisk var noe 
spesielt som hadde landet i gårdsrommet. 
Men jeg ble bare skikkelig lurt.»

Likevel oppbevarer han steinen i 
pengeskapet sammen med alle avisutklip-
pene, som et minne til barn og oldebarn. 
Fortsatt vet han ikke hvem som sto bak 
spøken.

Troen
Men dette til tross: Han og kona har ingen 
tvil om hva de så 1. mai 1990. «Vi så en UFO, 
slår de begge rolig fast.

Rogalands Avis, 30.09.
Reportasje fra en av de utallige alterna-
tivmessen i Norge, denne gang i Stavanger.

Telen, 30.09.
Erling Strand skal holde foredrag om 
Hessdalsfenomenet i Alternativt Forum 
Notodden.

Agderposten, 03.10.
Hva er det grønne lyset? Fotograf  Håvard 
Stiansen har tatt dette bildet på Buøya, og 
spør på sin Facebook-side om noen kan 
fortelle ham hva det er.

Brønnøysunds Avis, 08.10.
Avisen presenterer en kavalkade over hen-
delser 15, 25 og 40 år siden. For 15 år siden: 
Folk i Brønnøysund undret seg over lysene 
på himmelen. Det var ingen UFO-invasjon, 
men Euromission som hadde en ny måte å 
levere sitt kristne budskap på. (8. oktober 
1998.)

Agderposten, 09.10.
Sankt Elms ild på bildet. Saken fra samme 
avis 3. oktober har muligens fått sin op-
pklaring. Avisen har kun fått ett svar på 
spørsmålet om hva det grønne lyset fotograf  
Håvard Stiansen fanget i linsen sin ved 
Buøya forleden kan være.

«Det tror jeg er Sankt Elms ild, et elek-
trisk lysfenomen som mange sjøfolk har 
sett, sier Tor Kjell Valvik, opprinnelig fra 
Arendal, men bosatt i Svelvik ved Dram-
men.

Agder, 14.10.
Skeptisk sirdøl med oppsiktsvekkende bok-
debut. Det er Gunnar R. Tjomlid, nå bosatt 
i Oslo, som i disse dager bokdebuterer med 
Placebodefekten. Boken handler om kritisk 
tenking, medisinsk forskning og alternativ 
behandling.

Med vitenskapelig metode i bunn, og stor 
innsikt på ulike forskningfelt, har Gunnar 
R. Tjomlid gått alternativbransjen grundig 

i sømmene.
Allerede i 2010 fikk sirdølen en forespør-

sel fra Humanist Forlag om å lage en bok 
om alternativ behandling. 

«Jeg takket ja til forespørselen, men 
det tok lang tid før jeg kom ordentlig i 
gang med prosjektet. I starten manglet 
jeg litt selvtillit, men med tiden løsnet det, 
og etter tre år er endelig boken i salg,» 
meddeler Tjomlid. Boken har fått tittelen 
Placebodefekten.

«Når man skal lage en bok om alternativ 
behandling kommer man ikke utenom place-
boeffekten. Mange kjenner til dette begrep, 
men det hersker også mye forvirring om hva 
placeboeffekten faktisk innebærer. Jeg synes 
derfor Placebodefekten var en passende, og 
ikke minst fengende tittel.» 

I boken går forfatteren i dybden på 
menneskelig psykologi og vitenskapelig 
forskning for å forklare hvor lett mennesker 
lar seg lure.

«Poenget er å gi leseren en slags «verk-
tøykasse» for kritisk tenking.»

Forfatteren ser ikke bort fra at enkelte 
av temaene i boken vil overraske leserne.

«Mange har nok en naturlig skepsis for 
alternative behandlingsformer som healing 
og krystallterapi. Ikke like mange stiller seg 
kritisk overfor mer «stuerene» behandlinger 
som akupunktur og kiropraktikk. Derfor har 
jeg sett nærmere på disse to behandlingsfor-
mene i Placebodefekten, såvel som den mer 
magiske behandlingsformen homeopati,» 
fremholder forfatteren.

Han hevder at det hersker flere mis-
forståelser innenfor disse praksisene.

«Eksempelvis tror mange at akupunktur 
er en 4000 år gammel behandlingsform som 
er svært utbredt i Asia. Men sannheten er at 
akupunktur slik vi kjenner den i dag sann-

synligvis bare er noen hundre år gammelt, 
og at de aller, aller fleste i Asia foretrekker 
vestlig medisin. De som ikke har råd til 
legebehandling bruker derimot alternative 
behandling som akupunktur,» påpeker 
Gunnar R. Tjomlid.

Bergensavisen, 15.10.
En kort enquête med spørsmål om til leserne 
om eksistensen av UFOer fra fremmede 
planeter.

Telemarksavisa, 16.10.
Under rubrikken «Aliens og rock fra det ytre 
rom» tar spaltist Tore Hval for seg 55 låter 
frå pop og rock som omhandler UFOer, 
aliens og romfart.

nettavisen.no, 28.10.
Peru gjenåpner UFO-kontor. Myndighetene 
i Peru har besluttet å gjenåpne et kontor for å 
granske meldinger om UFO-observasjoner.
Det er landets flyvåpen som står bak beslut-
ningen. Kontoret har i praksis vært uvirk-
somt og lukket i fem år, men i den senere 
tid har meldingene om ukjente flygende 
objekter blitt så mange at man synes man 
må undersøke sakene nærmere, ifølge den 
britiske avisen The Guardian.

For to uker siden meldte peruanske 
medier om at innbyggerne i landsbyen 
Marabamba hadde sett merkelige, strålende 
lyskuler på himmelen flere dager på rad. 
UFO-jegere fra en rekke land kom til stedet 
for å observere.

Lederen for Perus gjenåpnede UFO-kon-
tor, oberst Julio Vucetich, avviser ikke at 
lysene skjuler noe stort.

«Personlig er det klart for meg at vi ikke 
er alene i denne verden eller i Universet,» 
sier Vucetich.

Agder, 14. oktober.
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e24.no, 29.10.
Samme sak.

radiohaugaland.no, 30.10.
Flere øyenvitner har i kveld kontaktet 
Radio Haugaland med skildringer om et 
mystisk lys over Haugesund. Meldingene 
startet å komme inn i 18-tiden. Lyset sve-
vde lavt og høyt og skifter mellom grønn 
og rød farge.

«UFOen sto lenge foran vinduene mot 
sjøen på Karmsund videregående skole,» 
fortalte skremte vitner.

Etter hvert var det noen unge gutter 
som meldte seg på Facebook-siden Aktuelt 
Haugalandet og kunne opplyse at det var 
de som hadde lekt seg med et fjernstyrt 
helikopter.

Dermed er mysteriet oppklart og Mulder 
and Scully kan ta kveld.

Det var da godt å høre! Alltid en fordel 
å bli informert...

November

K7 Bulletin, 05.11.
Studentavisen ved Norges Handelshøy-skole 
presenterer  en leng re ar t ikkel  om 
UFO-fenomenet. De tar utgangspunkt i en 
ekspedisjon til Hessdalen, intervjuer med 
fastboende vitner, samt representanter for 
organisasjonen NETI (deriblant leder Jan 
Erik Bergfjord).

Alt i alt en grei artikkel, men kanskje med 
en litt begrenset skeptisk vinkling.

avisa-st.no, 06.11.
«Svake mennesker»- Jannicke kommer. I 
helgen inviterer Vivika Strøm til kurs med 
Gry Jannicke Jarlum. Kurset går over fredag 
og lørdag [8. og 9. november] og handler om 
å finne din livsoppgave på Jorden.

«Vi får blant annet høre henne fortelle 
den berømte UFO-historien. Men det er 
bare en del av det som skjer,» sier Strøm.

En interessant anmerkning til slutt i 
artikkelen: «Bare de som melder seg på får 
vite hvor kurset holdes, i håp om å holde 
uvedkommende unna» (sic!).

Vårt spørsmål: Er hun plaget av skep-
tikere – eller spøkefugler?

Sør-Trøndelag, 06.11.
Samme sak (i papirutgaven av avisen), med 
litt fyldigere tekst.

Aftenposten, 08.11.
Meldinger om ildkule over Norge. En 
meteor ble klokken 20.19 onsdag kveld (6. 
november) observert over Sør-Norge.

Astrofysiker Knut Jørgen Røed Øde-
gaard tror steiner kan ha slått ned i Valdres. 
Han ønsker tips fra folk som kan ha sett 
eller hørt noe.

«Vi har fått inn en rekke rapporter både 
fra Møre og Romsdal, Trøndelag, Vestlan-
det og spesielt på Østlandet,» siere Røed 
Ødegaard.

I Valdres, spesielt i Vang, samt i Hal-
lingdal, ble observasjonene beskrevet som 
relativt kraftige, med langvarig buldring og 
eksplosjonslignende lyder en stund etter at 
ildkulen var synlig på himmelen.

Romerikes Blad, 08.11.
Omtale av ungdomsromanen UFO! UFO! 
skrevet av Tore Aurstad. 

Aftenbladet Pluss, 09.11.
Moromann, tryllekunstner, revyartist, kåsør, 
forfatter, foredragsholder og ikke minst 
skeptiker Per Inge Torkelsen kommer med 
et sterkt og utvetydig angrep mot UFOer, 

healing, kornsirkler, sannsigere, kort sagt alt 
alternativt, i en harmdirrende (og særdeles 
morsom) kronikk.

Sør-Trøndelag, 09.11.
Gry Jannicke Jarlum er intervjuet på Or-
kanger i forbindelse med det kurset som var 
bebudet i avisen tidligere i uken (se over).

«Kurset er basert på læren jeg fikk av 
mine møter med utenomjordingene. Først så 
forteller jeg om de spennende opplevelsene 
jeg har hatt med UFO, og det er ganske 
mange,» sier Jarlum.

I løpet av kurset forsøker Jarlum å fork-
lare hele systemet vi lever innunder.

«Vi er en del av et system uten at vi vet 
det. Det systemet forklarer deg meningen 
med livet ditt. Hvis du tenker hvor mange 
århundrer vi mennesker har levd på Jorden, 
så vet vi fortsatt ikke meningen med livet. 
Har du tenkt på det,» spør hun.

Vi tør ikke tenke tanken. Særlig ikke på hva 
Per Inge Torkelsen ville ha sagt om saken…

dagbladet.no, 11.11.
I disse sjakk tider: Magnus Carlsens sjakk-
president sier han ble hentet av romvesener 
på balkongen.

Kirsan Iljumzjinov heter han, og er pres-
ident i det internasjonale sjakkforbundet 
(FIDE). I tillegg har han også vært president 
i den lille russiske republikken Kalmykia fra 
1993 til 2010. Status: Milliardær.

Han har i mange år påstått at han ble 
bortført av romvesener på balkongen 
hjemme. 17. september 1997 kom tre av 
vennene hans til leiligheten i Moskva og 
lette etter ham, og plutselig dukket han opp 
midt mellom dem. «De trodde ikke sine 
egne øyne,» uttalte Iljumzjinov til NRK i 
et intervju.

K7 Bulletin, 5. november.
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«De [romvesnene] satte en romdrakt på 
meg, fortalte meg mange ting og viste meg 
rundt. De ville demonstrere at UFOer ek-
sisterer.» Sjakkpresidenten har siden denne 
opplevelsen hevdet at han kommuniserte 
telepatisk med romkidnapperne, som han 
mener faktisk oppfant sjakksporten i sin tid. 

Dette, i tillegg til en god del andre kon-
troversielle utsagn og hendelser på CVen, 
er tydeligvis godt nok for å bli president i 
FIDE. Mange penger har muligens også spilt 
inn. Vi sier ikke mer…

nrk.no, 20.11.
Uforklarlige lysfenomen blir business. Ly-
sfenomenene i Hessdalen i Holtålen kan 
bli en ny norsk turistattraksjon på linje 
med nordlyssafari. Nå skal de uforklarlige 
lysfenomenene gjøres tilgjengelige for folk 
flest.

«Vi ser for oss at folk blant annet kan 
kjøpe opplevelsespakker, på lik linje med det 
som blir gjort i Tromsø med nordlyssafari», 
sier seniorrådgiver i Innovasjon Norge, Per 
Øyvind Veie. Innovasjon Norge har be-
stemt seg for å gå inn med 290 000 kroner 
for å få på plass en egen plan for hvordan 
turisme rundt lysfenomenene i Hessdalen i 
Sør-Trøndelag kan utvikles.

Det er Destinasjon Røros som har søkt 
og blitt tildelt midlene.

retten.no, 20.11.
Samme sak.

tronderbladet.no, 20.11.
Samme sak.

Adresseavisen.no, 21.11.
Samme sak.

Adresseavisen.no, 23.11.
Innovasjon Norge støtter «UFO»-plan for 
Hessdalen. 

Nå igjen? Det virket som om kom-
muneadministrasjonen danset på bordet da 
det forrige «UFO-senteret» brant ned, så 
hvorfor begynne på nytt igjen?

En litt forvirret lesers reaksjon på ny-
hetene om reiselivsplanene for Hessdalen.

vg.no, 24.11.
«Åndenes makt»-Tom beholder skepsisen 
på Alternativmessen. Blant dyretolkere og 
UFO-fantaster dukket Tom Strømnæss 
opp på Alternativmessen. Men program-
lederen bedyrer at han var på plass for å 
selge bøker.

[…] Han har tidligere uttalt at han 
ikke ønsker å være noen talsmann for al-
ternativbransjen, men VG møter ham på 
Lillestrøm, plassert ved siden av en stand 
med UFO-troende. «Jeg er her først og 

fremst for å selge boken min, og være med 
i et debattpanel. Jeg har i og for seg ingen 
andre hensikter enn snakke litt om og rundt 
boken min og programmet på TV Norge,» 
sier Strømness.

Smaalenenes Avis, 27.11.
Merkelig lysfenomen over Mysen. «Hva i 
all verden kan dette være», undrer en My-
senmann. Både han og naboen har flere 
ganger i høst sett et merkelig lysfenomen 
over Mysen. En kraftig, hvit lyskule står 
tilsynelatende helt rolig, før den begynner 
å blinke rødt, dabber av i lysstyrke og 
drar vestover. Lysene dukker som regel 
opp ved 22.00-22.30-tiden. Ifølge inn-
ringeren kan lysene nesten virke som et 
fly. Innringeren og naboen ser lysene fra 
Momarken-området når de kikker sørover 
mot Mysen. Hans egen lille teori er at det 
kan dreie seg om et slags lekehelikopter 
eller en droneaktig sak.

t-a.no, 27.11.
Fotograferte romvesen med viltkamera. 
Arne Otto Sandmo fikk seg en skikkelig 
overraskelse da viltkameraet hans avslørte at 
romvesen har vært på ferde i Lierne.

Muru, Lierne. 25. august. Romvesen 
observert med viltkamera.

«X-files?»
«Tja. Det er bestandig morsomt med 

nye observasjoner av sjeldne arter», humrer 
Sandmo. Han har flere aktive viltkamera på 
strategiske plasser i Lierne, og fått mange 
blinkskudd av både bjørn, rev og andre 
«vanlig vesener» i nordtrøndersk natur.

Den 18. mai og 25. august dukket det 
opp noe som til vanlig ikke har tilhørighet 
i Lierne på minnebrikken fra kameraet i 
Muru. «Den 18. mai passerte det et solid 
skogtroll, og den 25. august har det sann-

synligvis vært en del paranormal aktivitet i 
Lierne. Da fanget kameraet opp et romvesen 
som passerte på stien like foran kameraet», 
sier Arne Otto Sandmo.

Sandmo har ingen formening om hvem 
eller hva, og nøyer seg egentlig med en enkel 
konklusjon: «Det er tydeligvis litt av hvert 
som ferdes i Lierne.»

Vi sier oss enige i denne konklusjonen…

Agderposten, 28.11.
Kornsirkelforsker Eva-Marie Brekkestø 
ble beskutt av en maskert mann da hun 
studerte kornsirkler i en engelsk åker i 2009. 
Nå er den entusiastiske sørlendingen med 
i en ny dokumentarserie om det mystiske 
fenomenet.

Serien som startet på TV2 27. november, 
sendes i tre deler og tar for seg de spesielle 
tegnene i naturen.

agderposten.no, 28.11.
Samme sak.

Fjell-Ljom, 28.11.
Satser på UFO. Destinasjon Røros har 
søkt, og fått innvilget, 290 000 kroner fra 
Innovasjon Norge for å utvikle UFO-bygda 
Hessdalen som turistattraksjon.

Valdres, 28.11.
Leserinnlegg fra en som drømte om å gi ut 
egen avis. Som skulle ha faste innslag blant 
annet om UFOer og annet uforklarlig.

Arbeidets Rett 29.11.
Hessdalsfenomenet skal bli turistattraksjon.

Smaalenenes Avis, 29.11.
Det merkelige lysfenomenet over Mysen 
(27.11.) var sannsynligvis et innkommende 
fly.

t-a.no, 27. november.



Stoff  mottas!
Redaksjonen tar gjene imot artikler, leserbrev, presse-
klipp, linker, og andre innlegg til tidsskriftet – helst pr. 
e-post eller på diskett.

Leserbrev som inneholder kritikk av navngitte per-
soner må trykkes med fullt navn og adresse. Ellers kan 
anonymitet opprettholdes, forutsatt at redaksjonen 
mottar innleggene undertegnet og adressert. Lengden 
bør ikke overskride ca. 300 ord. Redaksjonen forbe-
holder seg retten til å forkorte innleggene.

Artikler og reportasjer bør ikke være lenger enn 
ca. 1500 ord, tilsvarende omtrent tre A4-sider skrevet 
med enkel linjeavstand og normal skrifttype. Vær ikke 
redd for språket – vi redigerer hvis det er nødvendig. 

De fleste filformater kan benyttes. Vi tar også i mot 
tilhørende fotos/illustrasjoner, i de fleste formater. 
Bildetekster bør også utarbeides av forfatteren, selv 
om redaksjonen kan være behjelpelig med dette. 
Honorar kan ikke påregnes.

Ved postforsendelse: Ikke bestilte manuskripter og 
bilder som ikke benyttes returneres kun hvis ferdig 
frankert og adressert returkonvolutt er vedlagt.

Lesere som er interessert i å oversette artikler 
fra andre språk til norsk, bes kontakte redaktøren. 
Vi søker primært personer med gode kunnskaper i 
engelsk, tysk og fransk.

Hjelp oss å gjøre UFO-NORGE bedre kjent og skaffe 
oss flere medarbeidere og abonnenter ved å sende 
og dele ut foldere. Skriv til vår kontaktadresse, eller 
gå inn på www.ufo.no. Herfra kan du rekvirere evt. 
skrive ut foldere slik at de straks kan distribueres 
videre til mulige interesserte. Husk at du får et gratis 
abonnement når du har vervet fem abonnenter!

UFO-NORGE
Karl Staaffsvei 70
0665 OSLO
E-post: redaktor@ufo.no
Folder: www.ufo.no/filer/Ufonorge_
info.pdf

Husk vår informasjonsfolder

UFO-NORGEs Støttefond
Merk talongen:

Støttefondet
Konto: 2470 17 28854

Adresse:
UFO-NORGE
Karl Staaffsvei 70
0665 OSLO

Grupper og foreninger som arbeider aktivt for en sak, 
behøver alltid midler. UFO-NORGE er intet unntak. 
Mange oppgaver må utsettes på grunn av dårlig øko-
nomi. Mye tas av egne midler, men dette begrenser 
selvfølgelig seg selv i lengden. Vi vet at svært mange 
interesserte abonnenter – og andre – ikke har tid og 
anledning til å arbeide aktivt i UFO-NORGE selv. En 
måte dere likevel kan støtte oss svært meget på er å gi 
et beløp, stort eller lite, til UFO-Norges Støttefond.



Chiles president besøker Paranal for å kunngjøre overføring av 
land til E-ELT 

Under en seremoni 27. oktober 2013 ved ESOs Paranal-observatorium i den chilenske Atacamaørkenen 
overleverte Chiles president, Sebastian Pinera, nylig signerte juridiske dokumenter som sier at den 

chilenske regjering vil overføre landområder rundt Cerro Armazones til ESO. Cerro Armazones, et 3060 
meter høyt fjell 20 kilometer fra ESOs Very Large Telescope på Cerro Paranal, vil bli tilholdssted for 

kjempeteleskopet European Extremely Large Telescope (E-ELT). 

President Pifiera ble mottatt på Paranal-observatoriet 
av ESOs administrerende direktør Tim de Zeeuw, ESOs 
representant i Chile, Fernando Comer6n, og assisterende 
direktør ved La Silla-Paranal-observatoriet, Ueli Wei
lenmann. Presidenten ble ledsaget av utenriksminister 
Alfredo Moreno og representanter for de lokale chilenske 
myndigheter. 

European Extremely Large Telescope (E-ELT) vil bli 
det største optiske teleskopet som noensinne er bygget. 
Det vil ha et hovedspeil med en diameter på vel 39 meter 
(nær 4 ganger større enn dagens største), en vekt på 
2700 tonn og en overflate på 978 kvadratmeter. 

Et slikt speil kan ikke bygges i ett stykke (monolittisk), 
slik de aller fleste andre, og betydelig mindre speil har 
vært. Hoved speilet til E-EL T vil bli sammensatt av nær 
800 mindre, sekskantede speil , hvert med en diameter på 

1,4 meter og tykkelse på 5 cm . 
Teleskopet vil, ved hjelp av såkalt adaptiv og aktiv 

optikk, ha en oppløsning 15 ganger bedre enn Hub
ble-romteleskopet. Med sin eksepsjonelle lyssamlende 
evne og oppløsning vil det kunne gi svar på mange av 
dagens store og grunnleggende spørsmål innen as
trofysikk og kosmologi. Teleskopet vil blant annet være i 
stand til direkte avbildning av eksoplaneter, noe som gir 
forskerne et nytt og langt kraftigere verktøy i jakten på 
disse objektene. Dette kan til syvende og sist bekrefte at 
liv eksisterer utenfor Jorden . 

Teleskopet ventes å oppnå first light innen ca. 1 O år. 

Kilde: 
Pressemelding fra ESO, 28. oktober 2013 l MDK 
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